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Пластикова атрибутика, яку не-
суть на цвинтарі, становить се-
рйозну загрозу навколишньому 
середовищу та здоров’ю людей.
утилізувати поминальні сим-
в ол и  м а й же  н е м о ж л и в о , 
розкладається такий штучний 

матеріал надзвичайно довго. 
За переконаннями екологів, 
під час спалювання синтетики 
у повітря викидається діоксин 
та інші небезпечні токсичні ре-
човини, котрі несуть загрозу для 
здоров’я людини. крім того, такі 

викиди спричиняють виникнен-
ня онкологічних захворювань.
розуміючи шкідливість пла-
ст и ко в и х  к в і т і в  і  в і н к і в , 
у європейських країнах вже 
давно заборонили їх викори-
стання.

Пластик отруює

марія лєхова

Другого травня у Хмільницько‑
му районі трапилася трагедія — 
внаслідок вибуху загинули двоє 
хлопців.

Як повідомляє пресслужба полі‑
ції, до правоохоронців звернулася 

44‑річна жінка, яка повідомила 
про вибух у сусідній кімнаті свого 
будинку. На місце події негайно 
виїхали слідчо‑оперативні групи 
поліції.

Після прибуття на місце події 
поліцейські встановили, що під 
час необережного поводження з 

предметом, схожим на гранату, 
загинули 24‑річний син власниці 
будинку та його 20‑річний това‑
риш.

За даним фактом розпочали 
кримінальні провадження за дво‑
ма статтями: незаконне поводжен‑
ня зі зброєю, бойовими припаса‑

ми або вибуховими речовинами, 
умисне вбивство з позначкою 
«Нещасний випадок».

Наразі поліцейські проводять 
розслідування, встановлюють ка‑
нал надходження та мету зберіган‑
ня вибухонебезпечного предмета.

Обставини трагедії з'ясовуються.

від вибуху загинули двоє хлопців

«Є заВезена земля. наВіщо 
наВколо кладоВища копати?»

Випадки зі сміттям трапляють‑
ся, але з кожним роком їх стає 
менше. В цілому, якщо взяти 
період, коли ми прийняли кла‑
довище і тепер, то кожен скаже, 
що то як море і земля. Плануємо 
від дороги загородити кладовище 
парканом, — розповів директор 
кладовища.

На міському кладовищі ми 
були у п’ятницю, 3 травня. 
Людей було дуже мало, мабуть, 
до Великодня готувалися. Зди‑
вувало те, що нарешті біля Алеї 

в’яЧеслав ГоНЧарук

Пані Надію ми зустріли 
на сільському кладовищі. Вона 
приїхала з Житомира, щоб об‑
робити могили своїх батьків.

— Уже більше 20 років догля‑
даю за могилами рідних. Якби 
я жила тут, то висадила б тут 
живі квіти. Зараз кожного літа 
засухи, то не буде добре, коли 
на могилах квіти засохнуть. 
На Проводи, коли приїду, по‑
вішу віночки і так вже й буде 
до наступного року, — розпові‑
ла житомирянка з козятинським 
корінням.

Алея Слави на сільському 
кладовищі під пильним оком 
батьків Героїв, дружин і роди‑
чів. Тільки не все вони можуть 
зробити. Під час поховання 
одного з Героїв ми помітили, 
як під час вітряної погоди хита‑
ються в різні боки флагштоки. 
Причину нам пояснили родичі 
загиблого воїна.

— Це їх так працівники місь‑
кої ради ставлять. Викопали 
ямку для флагштока і піною за‑
дули. Ми попросили працівників 
кладовища, то вони піну забрали 
і цементною сумішшю залили, 

а так все добре, — сказали вони.
На питання, що не так на кла‑

довищі, директор Святослав Фа‑
латюк спочатку сказав, що ніби 
все добре, а трохи подумавши, 
додав:

— Хотілося б, щоб на Про‑
води на могили рідних люди 
не несли віночки з пластику і 
штучні квіти. Минулими роками 

часто доводилось спостерігати 
таку картину: щоб набрати землі 
для підсипки могил, люди біля 
кладовища копають канави. Зем‑
ля завезена, а люди за старою 
звичкою копають ями… Вики‑
дали сміття не там, де треба. 
Ранком приїхав на кладовище, 
а хтось біля дороги поблизу Алеї 
Слави залишив сміття. Невже 
так важко було пройти якихось 
50 метрів, щоб викинути його 
у відведеному для цього місці? 

на часі  до Провід ще було тиждень 
з хвостиком, як ми відвідали обидва 
козятинських кладовища. Багато могил 
своїх рідних вже прибрали. у цілому ніби 
все нормально, але є невеличке «але». 
такої ж думки були директори кладовищ. 
обидва сказали, що все добре, тільки з 
року в рік «але» не зникає

Більшість могил на кладовищах вже прибрані. Звернули увагу, що з кожним роком 
пластику на кладовищах стає менше. люди надають перевагу живим квітам 

Слави люди перестали зносити 
сміття.

— Ми боролися з цим явищем 
не місяць і не два. Ставили та‑
бличку, сміття забирали, навіть 
землю зачищали і нічого не до‑
помагало: купа сміття на тому 
місці виростала знов, — розпо‑
віли працівники кладовища. — 
Але потім якось людям самим 
дійшло, що близько Алея Слави 
і перестали носити на те місце 
сміття.

Доповнив своїх працівників 

директор міського кладовища 
Павло Занюк.

— Цей рік, мабуть, якийсь 
особливий, сміття на кладовищі 
в рази менше і ми його вже вивез‑
ли. Дякую міській раді, вони дали 
транспорт і ми одну одиницю тех‑
ніки найняли. Сміття менше ста‑
ло тому, що вже менше штучних 
квітів несуть на кладовище. Ми 
не тільки впорались зі сміттям, 
ми всі доріжки на кладовищі об‑
косили, — сказав на завершення 
нашої зустрічі Павло Занюк.

«Цей рік, мабуть, 
якийсь особливий, 
сміття на кладовищі в 
рази менше. Ми його 
вже вивезли», — каже 
директор кладовища
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аНастасія квітка

У Козятинському Управлінні 
соціальної політики підписали 
меморандум про співпрацю з 
міжнародним благодійним фон‑
дом «Руки друзів», який опіку‑
ється внутрішньо переміщеними 
особами та жителями нашої гро‑
мади, що перебувають у склад‑
них життєвих обставинах.

У рамках співпраці видача 
наборів гігієни та дитячих під‑
гузків продовжується. Про це 
повідомляє Козятинська місь‑

ка громада. Хто може отримати 
гуманітарну допомогу?

Набори гігієни — сім’ї з ді‑
тьми, з числа внутрішньо пере‑
міщених осіб, які нещодавно 
перемістились та зареєстровані 
у Козятинській міській тери‑
торіальній громаді, та які ще 
не отримували набори гігієни.

Дитячі підгузки: діти з числа 
внутрішньо переміщених осіб 
та місцеві діти з числа мало‑
забезпечених.

Памперси в наявності лише 
4, 5, 6 розміру.

видають набори гігієни та дитячі підгузки
Для отримання гуманітарної 

допомоги з собою потрібно 
мати оригінали документів: 
паспорт, свідоцтво про наро‑
дження дитини, довідка ВПО.

Гуманітарну допомогу мож‑
на отримати в приміщенні 
управління соціальної політи‑
ки Козятинської міської ради: 
м. Козятин, вул. Незалежнос‑
ті, 57, каб. 2 у понеділок‑чет‑
вер з 8.00 до 17.00 год (обідня 
перерва з 13.00 до 14.00 год). 
Телефон для довідок: (04342) 
2‑25‑00

історія кохання: Вона — 
реабілітолог, а Він — Воїн зсу

його довго не могли евакуюва‑
ти з бойових позицій до лікар‑
ні. На місці він затиснув рану 
на нозі турнікетом. Але, на жаль, 
потім її довелось ампутувати.

— До нас у центр потрапляють 
хлопці, в яких уже рани загої‑
лись і коли вони готові до про‑
тезування, — каже Марія. — Моє 
завдання підкачати м'язи, так 
як після ампутації втрачається 
м’язова сила, і навчити ходити 
на протезі. Зараз Євген повніс‑
тю протезований, ходить само‑
стійно.

Після знайомства і далі під 
час реабілітації та підготовки 
до протезування між молодими 
людьми спалахнула іскра ко‑
хання, а згодом і ціле полум'я. 

Зустрічатися почали у липні 
минулого року. Цьогоріч, на‑
передодні Великодня, третього 
травня закохані офіційно заре‑
єстрували свої почуття і стали 
родиною.

— Це мало бути тихенько, 
ніхто не мав знати, але вийшло 
все навпаки, — ділиться з нами 
Марія. — Після розпису про‑
сто пішли посиділи в кафе, але 
так співпало, що у наш Центр 
волонтери привезли хлопцям 
м’ясо, смажили шашлик і нас 
запросили. Тому так співпало. 
Ми прийшли і нас там приві‑
тали.

До речі, цією приємною но‑
виною про одруження і поді‑
лилися на сторінці медзакладу. 
Згодом її підхопили і наші міс‑

іриНа шевЧук

Перед Великоднем двоє зако‑
ханих Марія та Євген офіційно 
стали чоловіком та дружиною. 
Марія — козятинчанка, пара‑
лімпійська спортсменка, нео‑
дноразова чемпіонка України, 
тепер — реабілітолог. Їй 23. 
Євген — уродженець Севас‑
тополя, військовослужбовець 
ЗСУ. Йому — 27. Як познайо‑
милися, закохалися та розпи‑
салися? Про це нам розповіла 
сама наречена. Та спочатку на‑
гадаємо читачам про здобутки 
нашої землячки у спорті. Марія 
Шпатківська народилася в Ко‑
зятині, проживала в Титусівці. 
З народження не має частини 
лівої руки. Та така особливість 
дівчини не стала на заваді йти 
до своєї мрії та досягати успі‑
хів. Марія любить спорт і почала 
ним займатися з самого дитин‑
ства, з восьми років. Спочатку 
це було плавання. Потім, коли 
козятинський басейн закрили, 
вона перейшла на легку атле‑
тику — бігала спринт і мета‑
ла м’яча. Трохи згодом, десь з 
13 років почала штовхати ядро 
та метати спис. Велике бажан‑
ня, щоденні тренування та на‑
полегливість дали свої резуль‑

тати. Марія — неодноразова 
призерка чемпіонатів України, 
учасниця чемпіонатів Європи і 
світу, майстер спорту України 
міжнародного класу (клас F46) 
серед спортсменів з ураженням 
опорно‑рухового апарату.

— У спорті я була до 2022 року, 
коли розпочалася війна, трену‑
вання призупинила, — розпо‑
відає Марія. — З травня того ж 
року пішла на роботу у Вінниць‑
кий ортопедичний сервісний 
центр, так як закінчила Вінниць‑
кий педагогічний університет, 
за спеціальністю «Фізична те‑
рапія, ерготерапія».

Зі своїм судженим Євгеном 
Марія познайомилася на робо‑
ті. Це було кохання з першого 
погляду. На той момент він ще 
не був пацієнтом Центру орто‑
педії і знаходився в Інституті 
реабілітації.

— Наш центр дуже часто ви‑
возить хлопців, які проходять 
лікування, на дозвілля, — продо‑
вжує Марія. — Якось ми поїхали 
в більярд, там і познайомилися. 
Згодом Євген потрапив до нас 
на протезування, я була його ре‑
абілітологом і так все почалося.

За словами Марії Євген — сол‑
дат‑навідник. Травму отримав 
на Луганщині. Після поранення 

щастя молодим  радісна подія 
трапилася у житті нашої землячки, 
відомої спортсменки марії шпатківської 
та військовослужбовця ЗСу Євгена. 
вони — одружилися. Познайомилися 
в ортопедичному центрі, куди Євген 
потрапив після поранення. марія стала 
його реабілітологом, а згодом і другою 
половинкою

марія та євген познайомилися в ортопедичному центрі. 
Зустрічалися близько року і перед великоднем одружилися

Зі своїм судженим 
Євгеном Марія 
познайомилася на 
роботі. Це було 
кохання з першого 
погляду

цеві групи у соціальних мережах. 
Всі шлють вітання молодятам, 
радіють за них і бажають жити 
в мирі та злагоді.

«Кохання Марії та Євгена за‑
родилося у стінах Центру, тому 
і день розпису вони розділили 
разом з нами. Ми безмежно 
щасливі за новостворену сім'ю 
і щиро бажаємо їм кохання, 
взаєморозуміння та безліч пре‑
красних моментів разом! Орто‑
педсервісцентр єднає серця», — 
написали на сторінці у фейсбуці 
Ортопедичного центру

«Вінниця стала містом їхньої 
зустрічі, місцем зародження 
їхньої любові. Два закоханих 

серця поєднали свої долі! Щиро 
вітаємо молодят із визначним 
для них днем!» — написав Ва‑
лерій Швець у групі «Спортивна 
Козятинщина».

Наразі молодята прожива‑
ють у Вінниці. По можливості, 
коли має час, Марія приїздить 
до батьків у рідну Титусівку. Але 
часу якраз у дівчини небагато. 
Адже віднедавна вона знову від‑
новила свої тренування. Тож па‑
ралельно і працює, і займається 
спортом. Бажаємо новоствореній 
родині палкого кохання та вза‑
єморозуміння, а Марії, особисто, 
подальших здобутків на спор‑
тивній ниві.
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аНастасія квітка

Нещодавно у Козятинському 
центрі дитячої та юнацької твор‑
чості відбувся шаховий турнір з 
нагоди Дня Європи в Україні.

Як повідомляють на сторінці 
у фейсбуці, «Молодь і спорт Ко‑
зятинської громади», змагання 
проводилося за швейцарською 
системою в 6 турів. Контроль 
часу: 10 х в. + 5 сек. за хід кож‑
ному учаснику.

Змагалось 5 дорослих і 5 юних 

спортсменів із Центру дитячо‑
юнацької творчості.

Серед головних призерів:
1 місце здобув кандидат у май‑

стри спорту Олександр Іонов 
(5,5 очка),

2 місце виборов другороз‑
рядник Олександр Хомюк 
(5,0 очок),

3 місце завоював першорозряд‑
ник Дмитро Томчак (4,5 очка).

Серед юних шахістів 1‑3 місця 
посіли:

другорозрядник Назар Григо‑

у козятині провели шаховий турнір
рович (3,5 очка),

першорозрядник Михайло 
Співаченко (3,0 очки)

першорозрядник юнацько‑
го розряду Андрій Омельчук 
(0,0 очка)

Шахісти гідно боролися з до‑
рослими гравцями й отримали 
безцінний досвід гри з досвідче‑
ними шахістами Козятинщини. 
Переможці змагання отрима‑
ли грамоти, медалі управління 
освіти та спорту Козятинської 
міської ради.

ЦеркВа сВятої параскеВи даВно 
не бачила стільки радості

всю нашу громаду, яка сьогодні 
є тут, є з нами в Православній 
церкві України на чолі з блажен‑
нішим митрополитом Епіфані‑
єм та митрополитом Симеоном. 
Сьогоднішнє свято говорить саме 
про себе в своїй історії. Господь 
подолав гріх і воскрес, як Бог 
і ми сьогодні радуємося цьому 
святу, маючи на серці любов, яку 
Господь проявив за нас.

Господь сказав ученикам своїм 
небесним: радійте, бо я сьогодні 
серед вас. Тому нехай Господь 
воскресший буде серед нас усіх. 
Нехай благословить нашу землю 
українську, яка сьогодні виносить 
страждання і віримо, що Господь, 
воскресший із мертвих, допоможе 
нам здолати ворога. Допоможе 
нам пройти ці шляхи випробу‑
вання, які сьогодні нас так бо‑
лять. Віримо, молимось у серці 
з любов’ю до Бога і до України. 
Я всім щиро дякую і ще раз вітаю, 
дорогі парафіяни. Бажаю кожній 
родині, кожній сім’ї, кожному во‑
їну Божого благословення, світ‑
лої паски, радості на душі. Нехай 
Божа милість перебуває на кож‑
ному із нас і щоб ніхто ні біди, ні 
горя не знав. Ми мусимо знати, 
що Господь з тими, хто до нього 
звертається. Бажаю вам розділити 
це свято з рідними, близькими, 
друзями, бо це свято над святами. 
Дякую всім за молитву.

Також настоятель храму закли‑
кав парафіян на поминальні дні 
нічого не залишати на могилках.

— У нас є багато воїнів, які 
знаходяться на лікуванні. Те, що 
поклали на могилку, самі ж за‑
бирайте і несіть до храму і ми 
з селищним головою відвеземо 
нашим захисникам у госпіталь, — 
казав священник. На останок ви‑
ступу отець Валерій ще раз при‑
вітав всіх зі святом, побажав всім 
щастя і Божого благословення, 
і прихожани храму почали роз‑
ходитись.

в’яЧеслав ГоНЧарук

Новим настоятелем храму Свя‑
тої Параскеви призначили бла‑
гочинного Вінницько‑Барської 
єпархії митрофорного протоіє‑
рея Валерія Кушніра. У неділю 
зранку отець Валерій проводив 
службу Божу, а церковний хор 
йому підспівував. Вся ця свят‑
кова атмосфера передавалася 
через гучномовці на подвір’я 
пам’ятки архітектури середини 
ХІХ століття, якою є храм Святої 
Параскеви.

Прихожанин Олександр зазна‑
чив, що гарно співають, склада‑
ється враження, що співають під 
орган. Прихожанці Людмилі все 
Богослужіння сподобалось.

— При отцю Георгію до церкви 
ходило мало людей, чого було 
не перейти до ПЦУ раніше, — 
казала жінка.

Прихожанину Сергію трохи 
отця Георгія шкода. Каже, що як 
священник і людина він не по‑
ганий був.

— То не нам вирішувати, — 
каже дружина Сергія Тетя‑
на. — Ми ж не знаємо, чому він 
до ПЦУ не перейшов.

Тим часом отець Валерій за‑
вершив Богослужіння і вийшов 
на подвір’я храму.

Вітаючи з Воскресінням Гос‑

поднім, священник спочатку 
кропив пасхальні кошики, на їх 
господарів свяченої води також 
не шкодував.

Струйки свяченої води коти‑
лися обличчями і стікали з во‑
лосся та всі були в піднесеному 
настрої. Веселими залишалися 
після водної процедури навіть 
правоохоронці, які в цей день 
забезпечували біля храму громад‑
ський порядок.

Покропивши водою кошики, 

людей і пам’ятку архітектури, на‑
стоятель храму підійшов до мі‑
крофона.

Привітавши прихожан ще раз 
з Воскресінням Христовим, на‑
стоятель храму сказав:

— Дорога громадо, возлюблені 
брати і сестри, воїни українські. 
Всі сьогодні святкують світле 
Христове Воскресіння, яке напо‑
внює всіх нас великою радістю. 
Я найперше вітаю наших славних 
захисників, українських воїнів і 

свято  традиційно на великдень 
ми відвідуємо церкви ПЦу: Покрови, 
Пророка Іллі в козятині, Іоанна 
Богослова у Іванківцях, миколи 
Чудотворця в Сокільці. у цьому році 
до українського православ’я доєдналася 
церква Святої мучениці Параскеви, що 
у Глухівцях. тож ми поїхали на великоднє 
Богослужіння туди

священник освячує святкові пасхальні кошики. Не шкодує 
води й на прихожан

хтось у цей день був й на роботі, тобто на службі. Порцію 
свяченої води отримали й стражі порядку

день розпочали правильно. Прихожани церкви Параскеви з 
освяченими пасками йдуть додому святкувати

«Віримо, що Господь, 
воскресший допоможе 
нам здолати ворога. 
Допоможе нам 
пройти ці шляхи 
випробування»
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останні вісім років анжела ко-
ренкова не лише пише картини, 
а й займається писанкарством. 
Писанки, які створила художни-
ця, а також картину «великодній 
натюрморт» продемонструва-
ли на виставці «З прийдешніми 
великодніми святами», яку 
відкрили у музеї історії міста 
у вівторок, 7 травня.
На захід запросили учнів ліцею 
№ 2. директорка музею історії 
міста лілія макаревич розповіла 
гостям про традиції святкування 
великодня. анжела коренкова 
показала, яким чином можна де-

корувати писанки.
— Це яйце, розписане писачком і 
витравлене за допомогою оцту, — 
демонструє художниця. — яйця, 
які фарбують в один колір, ми 
називаємо крашанки, але у них є 
ще одна назва — галунки. мож-
на зробити крапанки. Звичайною 
церковною свічкою робляться 
крапочки по яйцю, потім його 
потрібно занурити у фарбник. 
робили візерунки на писанках і 
за допомогою петрушки чи інших 
невеликих, але красивих прорізних 
листочків. такі писанки називалися 
трав’янки. Ще є бісерівки. Зазвичай 

їх робили при монастирях. яйце 
занурювали у віск і поки він не за-
стиг, бісером викладали візерунок.
в експозиці ї  виставки «З 
прийдешніми великодніми свя-
тами» представили також руш-
ники, які зберігаються у фондах 
музею історії міста. П’ять із них 
належать козятинській майстрині 
Ірині Чашківській.
—  І р и н а  Ч а ш к і в с ь ка  м а є 
інвалідність,  — розповідає 
лілія макаревич. — Самотуж-
ки вона не може пересувати-
ся. вона народилася у родині 
відомого залізничника анатолія 

Чашківського. дітей у сім’ї було 
троє — олександр і близнючки 
людмила та Ірина. у цій родині 
талановиті були всі, і бабуся ярина, 
і матуся антоніна, яка була відомою 
у козятині швеєю.
раніше Ірина Чашківська займа-
лася в’язанням. Потім потрапила 
на безкоштовні курси з вишиван-
ня, які організувала Спілка майстрів 
вінниччини, і стала вишивальни-
цею п’ятого розряду. майстринь 
такого рангу у козятині всього двоє.
На своїх рушниках і серветках 
Ірина використовує скандинавську 
техніку вирізування тканини. вона 

називається хардангер. виконати її 
доволі складно — каже директорка 
музею історії міста.
доповнили експозицію також 
картини художників, присвячені 
великодній тематиці, а ще листівки 
початку хх століття, які передала 
до фондів музею козятинчанка 
Наталія ковальова. Ці картки збе-
реглися від її бабусі.
На завершення презентації ви-
ступила учениця музичної школи 
вероніка. виставка «З прийдешніми 
великодніми святами» експону-
ватиметься у музеї історії міста 
до 31 травня.

рушники, вишиті у скандинавській техніці, писанки та старі листівки

переселенка з генічеська 
ВикладаЄ жиВопис у козятині 

велику кількість бажаючих опа‑
нувати живопис.

— Мені подобається бачити, як 
діти отримують результат своєї ро‑
боти, як вони ростуть, — продо‑
вжує мисткиня. — Ти не тільки ді‑
лишся з ними своїми навичками, 
технікою, а й співпрацюєш. Це 
неймовірне задоволення, коли ви‑
ростає дитина і стає художником. 
Мені часто казали, що я давала їм 
багато творчої свободи. На мою 

думку, у творчості не повинно 
бути жорстких рамок чи штампів. 
Дитина повинна себе проявляти, 
знаючи, як це правильно зробити. 
І тоді вона починає кайфувати.

Чимало учнів Анжели вирішили 
також пов’язати своє життя з жи‑
вописом і продовжили навчання. 
Все йшло своєю чергою, допоки 
не настало 24 лютого 2022 року, 
коли росія почала повномасш‑
табне вторгнення на територію 

олеНа удвуд

Анжела Коренкова — про‑
фесійна художниця. Ми не раз 
знайомили з її роботами наших 
читачів, адже мисткиня брала 
участь у багатьох благодійних 
творчих проєктах — вона писала 
картину на пленері «Подільська 
лаванда», що відбувався на під‑
тримку ЗСУ, створила величезну 
витинанку для виставки «Різдвяна 
витинанка», експонувала свої по‑
лотна не тільки у Козятині, а й 
столиці та інших містах.

Анжела Коренкова працює з 
олійними фарбами, акрилом, ак‑
вареллю, пише картини лінерами 
(це різнокольорові ручки з тон‑
ким стрижнем), є у неї й графіка. 
Мисткині подобається змішана 
техніка, коли компонуються різні 
стилі в одній картині, наприклад, 
кольорові олівці і чорні лінії, або 
акварель та чорна ручка. Займа‑
ється творчістю Анжела з ранньо‑
го дитинства. Їй завжди найбільше 
подобалося малювати.

— Малою я розмірковувала над 
тим, ким буду і коли потрапила 
до школи й побачила першу вчи‑
тельку, яка ходила на каблучках, 
я подумала — хочу бути вчителем, 
або художником, а вийшло так, 
що поєднала усе, — розповідає 
Анжела Коренкова. — Тепер я і 
художник, і вчитель.

Анжела народилася і виросла 

у Генічеську, що на Херсонщині. 
Її знайомство з живописом по‑
чалося у місцевій образотворчій 
студії, де їй пощастило потрапи‑
ти на уроки відомого художника, 
який дав потрібну базу. Після за‑
кінчення школи мисткиня вступи‑
ла до Одеського південноукраїн‑
ського національного педагогічно‑
го університету імені Ушинського, 
де поєднала опанування живопису 
із навчанням педагогіки.

— Мене вразила сама Одеса, — 
згадує Анжела. — Генічеськ — 
таке ж маленьке місто як і Козя‑
тин і коли я приїхала до Одеси, 
у мене аж дихання перехопило: 
все таке широке, сонячне, стільки 
людей, але вони навчилися легко 
спілкуватися. Там стільки націо‑
нальностей! Туди стікалося дуже 
багато людей з різних областей 
і всі настільки відкриті. Навіть 
в університеті викладачі не просто 
проводили лекції, а й цікавилися, 
як у нас справи.

Після випуску з університету 
Анжела повернулася до рідного 
Генічеська і почала викладати 
в образотворчій студії у Палаці 
дітей та юнацтва. Там пропрацю‑
вала більше двадцяти років. За цей 
час її студія виросла в зразковий 
художній колектив. Художниця 
каже — був такий період, що 
на студію ходило 90 дітей. До‑
водилося працювати шість днів 
на тиждень, аби охопити таку 

доля  художниця анжела коренкова 
мусила покинути рідну домівку 
через російських окупантів, які 
зайшли на херсонщину в перші дні 
повномасштабного вторгнення. Спочатку 
вона подалася до кривого рогу, а десять 
місяців тому потрапила до козятина. тут 
мисткиня одразу стала частиною творчої 
спільноти міста і знайшла роботу

анжела коренкова займається живописом 
з дитинства. вона не лише пише картини 
сама, а й навчає дітей

у музеї історії міста відкрили виставку. 
Серед експонатів — вишиті рушники, писанки, 
картини, присвячені великодній тематиці

України. Генічеськ став одним 
із міст, куди окупанти зайшли 
першими. Російські військові 
в балаклавах, військові літаки, що 
пролітають настільки низько над 
головами людей, що ледь не тор‑
каються дахів будинків — зали‑
шатися у рідному місті за таких 
умов було неможливо.

— Із Генічеська ми з донькою 
виїхали в Кривий Ріг, це Дні‑
пропетровська область, — продо‑
вжує Анжела. — Я вважала, що 
це не так далеко до моєї рідної 
Херсонщини, але там близько 
до лінії фронту, Кривий Ріг часто 
обстрілювали, постійно була три‑
вога і ми постійно були в напрузі.

Проживши в Кривому Розі кіль‑
ка місяців, Анжела вирішила їха‑
ти далі. На сайті, який допомагає 
переселенцям знайти безкоштовне 
житло, побачила оголошення про 
два помешкання — одне у Львів‑
ській області, інше — на Віннич‑
чині. Вибір впав на Вінницьку 
область. Так Анжела і потрапила 
до Козятина. Хоча переконана, 
що нічого випадкового не буває.

У нашому місті мисткиня вже 
десять місяців. За декілька тиж‑
нів після переїзду вона взяла 
участь у першому творчому про‑
єкті, а згодом знайшла і робо‑

ту — Анжела викладає живопис 
у музичній школі. Вона прово‑
дить не лише традиційні заняття 
в класі, а й практикує пленерну 
роботу. Це коли діти разом із ви‑
кладачем виходять на вулицю та 
пишуть картини з натури під від‑
критим небом.

— Для учнів це диво, — каже 
Анжела. — Спочатку вони навіть 
не розуміють, що робити з багат‑
ством кольорів, бо світить світло 
і все має інший вигляд, і кольори 
потрібно змішувати інакше. Якщо 
буде більше такої нестандартної 
практичної роботи, учні будуть 
більше вміти. Тим паче, дітям за‑
раз цікаво постійно пізнавати нове. 
Я себе згадую в університеті. Нам 
ставили постановки. Наприклад, 
фарбували лампочки в червоний 
і ставили на червоне освітлення 
червоні предмети і не червоні. 
Ми дивилися, що з ними відбу‑
вається. Чи садили натуру і поруч 
вивішували яскраве драпування. 
Звичайно, половина обличчя буде 
того ж кольору, що й драпування.

Учні Анжели вже брали участь 
у різних конкурсах. Розвивається і 
вона сама — з дня на день її мають 
прийняти до Національної спілки 
художників — поділилася з нами 
секретом мисткиня.

Анжела Коренкова 
не лише пише 
картини, останні 
вісім років мисткиня 
захоплюється ще й 
писанкарством
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Днями у Вінницькій військовій адміністра‑
ції відбулося вручення нагород родинам за‑
хисників з Вінниччини. Вручили нагороду і 
родині козятинчанина, солдата‑Героя Дмитра 
Іванова.

За особисту мужність і самовідданість, 
виявлені в захисті державного суверенітету 
та територіальної цілісності України, ві‑
рність Військовій присязі, Дмитру Іванову 
посмертно присвоєно орден «За мужність» 
ІІІ ступеня.

Начальник ОВА Сергій Борзов вручив наго‑
роду батькові нашого захисника, висловивши 
щирі співчуття та слова підтримки.

«Пам'ять про Дмитра Іванова назавжди за‑
лишиться в наших серцях. Він — справжній 
герой, який віддав своє життя за мирне май‑
бутнє України. Вічна слава Герою та низький 
уклін родині», — написала очільниця Козя‑
тинської громади.

Народився Дмитро 25 жовтня 1997 у селі 
Козятин в районі Пирогівки. У 2004 році 
батьки привели Дмитра до школи №2. Піс‑
ля школи вступив до Міжрегіонального ви‑

Героя з козятина дмитра іванова нагородили 
орденом «За мужність» ііі ступеня (посмертно)

щого професійного училища залізничного 
транспорту нашого міста. Працював у Києві, 
потім — за кордоном. Та коли на нашу землю 
вдерся ворог, повернувся додому. Вирішив 
йти на війну.

Після нетривалого курсу навчання Дмитро 
став сапером 2‑го інженерного відділення 
інженерно‑саперного взводу 2‑го батальйону 
спеціального призначення військової частини 
3057 Національної Гвардії України. Загинув 
7 вересня 2023 року під час виконання бо‑
йових завдань у районі населеного пункту 
Кремінна Луганської області.

війна

для молодих бійЦіВ Він буВ як 
батько, за Всіх пережиВаВ

і стійкість наших воїнів вражає 
до глибини душі. І кривавий уро‑
жай цієї жахливої війни знову 
торкнувся нашої громади. Знову 
біль і сльози рідних, друзів, по‑
братимів. Знову ми проводжа‑

ємо в останню дорогу нашого 
захисника.

Сергій Петрович народився 
21 вересня 1973 року в нашому 
місті. Через деякий час родина 
виїхала в Рівне, згодом повер‑
нулися в Козятин. Сергій Пе‑
трович захоплювався столярною 
справою, відкрив приватний 
бізнес з виготовлення меблів, 
купив земельну ділянку і по‑
чав будувати дім. Все, що він 

в’яЧеслав ГоНЧарук

У п’ятницю, 3‑го травня, 
на щиті з фронту додому по‑
вернувся славний воїн Сергій 
Черній. Зустріла громада сво‑
го земляка живим коридором 
по всьому маршруту траурного 
кортежу. Брат Сергія Ігор ціка‑
вився місцезнаходженням корте‑
жу, йому відповіли, що по всьо‑
му місту живий коридор, тому 
вони їдуть так повільно.

Біля будинку Героя ми зустрі‑
ли Олександра.

— У перший день повномасш‑
табного російського вторгнення 
ми троє друзів — я, Ігор і Сергій 
пішли до військкомату. Там взяли 
наші номери телефонів і сказали 
чекати. Сірожа чекав до липня. 
Йому зателефонували і він пішов.

— А чим Сергій найбільше 
любив займатися?

— Робота біля дому найбільше 
йому подобалася. Був хорошим 
будівельником, декілька разів 
виїжджав з нами на роботи.

— Сергій був дуже хорошою 
людиною, — доповнили думку 
Олександра сусіди. — Дуже до‑
брий, за всіх переживав, крім себе.

До будинку під’їхав кортеж і 
мама зустрілася з сином, в сльо‑

зах промовляла:
— Хіба я так тебе мала зу‑

стріти, ти ж казав, що все буде 
добре.

Тіло загиблого воїна військові 
занесли до хати, а за домовиною 
сина пішла мати, плачучи з обо‑
ма синами.

Брат Героя Ігор минулого по‑
неділка і сам мав йти захищати 
Україну та йому дали можливість 
попрощатися зі старшим братом.

Заупокійну панахиду відправив 
по загиблому воїну Отець Ро‑
ман, а по її завершенні траурна 
колона перемістилася до храму 
Святого Пророка Іллі. Чин по‑
хорону провів настоятель згада‑
ного вище храму благочинний 
Вінницько‑Тульчинської єпархії 
митрофорний протоієрей Роман 
Масира.

У полудень на площі з Сергієм 
Чернієм вже прощалася грома‑
да. Відкрила мітинг скорботи і 
пам’яті директор будинку куль‑
тури Лариса Ромасько.

У своєму вступному слові вона 
зазначила, що на півдні і на сході 
України тривають надважкі бої. 
Бо російські нелюди не мають 
наказу здаватися і продовжують 
нищити наші землі. Вони досі 
мають надію їх захопити. Сила 

Втрата  у перший день війни Сергій 
Черній з братом Ігорем і другом 
олександром пішли до військкомату, але 
їм сказали почекати. Чекав олександр 
до липня, а коли зателефонували з центру 
комплектації, зібрався, сказав матері: 
«Не плач, все буде добре», а братам — «ви 
дерева посадіть, коли я повернуся, щоб 
у мене був садочок»

у вересні сергію 
виповнилося 50. вічна 
пам'ять Герою!

останнє прощання. Поховали Сергія з усіма почестями на 
алеї Слави міського кладовища

робив, було досконалим. Все, 
що він говорив і радив рідним 
і друзям, завжди були доречним 
та важливим.

19 липня 2022 року він був 
призваний на військову служ‑
бу. Тоді й попросив своїх братів, 
щоб вони облаштували приса‑
дибну ділянку та посадили біля 
будинку садок. Сказав: я прийду 
будуть мені якісь фрукти.

З перших днів служби хвилю‑
вався за побратимів, та робив все 
задля того, щоб кожен був по‑
вністю екіпірований. Його турбота 
охоплювала кожного, хто хоч один 
раз зустрічався на його шляху.

21 вересня 2023 року Сергію 
виповнилося 50 і брат поїхав 
привітати його з днем народжен‑
ня. Скільки там він почув теплих 
слів за Сергія!

Побратими наввипередки гово‑
рили про чесноти нашого Героя 
та нагородили Сергія Петровича 
нагрудним знаком «66‑а окрема 
механізована бригада сухопутних 
військ». Сергій завжди знав, що 

робити у найскладніших ситуа‑
ціях. Для молодих воїнів він був 
ангелом‑охоронцем. Його опти‑
мізму та рішучій налаштованості 
на перемогу по‑доброму заздрили 
всі. Розбити ворога — це була 
його основна мета.

А 28 квітня 2024 року старший 
сержант, головний сержант, ко‑
мандир 1‑го міномету міномет‑
ного взводу військової частини 
А‑7085, під час виконання бойо‑
вого завдання в районі населе‑
ного пункту Невське Луганської 
області загинув.

По завершенні заупокійної мо‑
литви слово мали отець Роман та 
міський голова Тетяна Єрмолає‑
ва. Серед добрих слів на адресу 
воїна, вони обоє подякували ма‑
тері Героя за такого сина.

Поховали Сергія на Алеї Слави 
міського кладовища з усіма по‑
честями. Матері Героя військові, 
стоячи на колінах під Гімн Украї‑
ни та військовий салют, передали 
прапор, під яким її син нищив 
ворога.

Сергій завжди 
знав, що робити 
у найскладніших 
ситуаціях. Для 
молодих воїнів він був 
ангелом-охоронцем
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Служба безпеки України за‑
тримала агентурну групу фсб, 
яка готувала координати для 
масованих авіаобстрілів Київ‑
ської, Черкаської, Полтавської, 
Вінницької та Кіровоградської 
областей напередодні Велико‑
дня. Як повідомляє Служба без‑
пеки України, агентурну групу 
ФСБ РФ, затримали неподалік 
Києва. Для виконання завдань 

російська спецслужба залучила 
двох своїх агентів з Умані та 
Лубен.

«Серед пріоритетних цілей во‑
рога були енергогенеруючі під‑
приємства та логістичні склади 
зберігання паливно‑мастильних 
матеріалів. Крім того окупанти 
сподівались отримати від сво‑
єї агентури «підтвердження» 
щодо актуальних геолокацій 
військових аеродромів, а також 
спецпідрозділів, які охороняють 

Затримали агентурну групу, яка готувала масовані 
ракетні удари, в тому числі і по вінниччині

Генштаб ЗСУ», — йдеться у по‑
відомленні.

Для конспірації фігуранти 
діяли порізно, але дистанцій‑
но «замикалися» на одного 
куратора‑«фсбшника». Про все 
це Служба безпеки дізналася ще 
на початковому етапі розвід‑
увальної активності російських 
агентів, яких своєчасно викрила 
і покроково документувала.

— Завдяки цьому їх вдалося 
затримати «на гарячому» непо‑

далік Києва, де вони проводили 
дорозвідку поблизу потенційних 
цілей, і тим самим зірвати плани 
агресора щодо підготовки по‑
вітряних ударів, — зазначають 
у СБУ.

Як встановило розслідування, 
обох фігурантів, 28‑річних без‑
робітних, у березні цього року 
дистанційно завербував кадро‑
вий співробітник «Кримського 
управління» ФСБ. Його особу 
вже встановила Служба безпеки.

За співпрацю з окупантами він 
обіцяв своїм агентам грошову 
винагороду. Для комунікації ви‑
користовували анонімний чат 
у популярному месенджері.

Наразі слідчі Служби безпеки 
повідомили затриманим про під‑
озру за ч. 2 ст. 111 Криміналь‑
ного кодексу України (державна 
зрада, вчинена в умовах воєн‑
ного стану). Зловмисники пере‑
бувають під вартою. Їм загрожує 
довічне ув’язнення.

будуВатимуть укриття В дВох 
козятинських школах 

гривень, держава вимагає від нас 
дофінансувати ще 568 тисяч. Спів‑
фінансування можна дати лише 
через розподіл залишків, — сказала 
міський голова.

— Де таке написано, що тільки 
через залишки можна профінан‑
сувати? — запитала позафракційна 
депутат Аліна Діденко. — Зараз ви 
пропонуєте додати гроші до зарп‑
лати Управлінню освіти та спорту, 
але там гроші є. Ви або спочатку 
зніміть гроші, розкажіть, на що ви 
їх знімаєте, а потім додавайте.

Тетяна Єрмолаєва сказала, що 
субвенція на мультимедійне облад‑
нання мала надійти в наш бюджет 
ще в лютому і якщо її не прийняти 
і не дофінансувати, держава забере 
ці кошти і віддасть іншій громаді. 
Між міським головою та Аліною 

Діденко почалася дискусія. Депутат 
від «Партії вінничан» Віктор Заїчко 
запитав міського голову, чи зараз 
через казначейство фінансуються 
виключно захищені статті (заробіт‑
ні плати, енергоносії та комунальні 
послуги).

— Ні, фінансується усе, але у нас 
жорстка постанова Кабміну щодо 
використання бюджетних залиш‑
ків, — відповіла міський голова. — 
Залишки можна використовувати 
виключно на зарплату, енергоносії, 
підтримку військових, соціальний 
захист та укриття.

Аліна Діденко запропонувала 
голосувати рішення про розпо‑
діл вільних залишків бюджетних 
коштів по пунктах. У результаті 
обранці вирішили виділити із за‑

олеНа удвуд

Позачергову 45 сесію склика‑
ли на 10 годину ранку п’ятниці, 
3 травня. Прийшло 16 депутатів, 
тож засідання оголосили відкри‑
тим. Перед тим, як перейти до го‑
лосування, виступили представ‑
ники 20‑го Окремого батальйону 
спецпризначення «Україна», якому 
депутатський корпус на попередніх 
засіданнях виділив кошти на за‑
купівлю техніки.

— Шановні депутати, шановна 
громада, від імені всього україн‑
ського війська, від імені командира 
нашого батальйону я хочу висло‑
вити вам слова вдячності, подяки 
за вашу підтримку Збройних сил 
України, за підтримку нашого ба‑
тальйону під час війни, — сказав 
майор Володимир Кончиць, за‑
ступник командира з МПЗ. — Ця 
підтримка дуже важлива і відчутна, 
тому що війна триває, бойові дії 
змінюються, ворог стає міцнішим, 
потужнішим, він не збирається від‑
ступати і напруга тільки зростає.

Додамо, що у цьому бойовому 
підрозділі служить наш земляк, 
командир роти на псевдо «Дим», 
який за кілька днів вирушає на До‑
неччину, щоб очолити там оборону 
на одному з найважчих напрямків. 
Представник батальйону вручив 
міському голові подяку громаді та 
бойовий прапор.

Після цього обранці ухвали‑
ли порядок денний і перейшли 
до розгляду питань. Депутати від 
«Слуги народу» Олександр Шум‑
ський та Наталія Щербатюк зда‑
ли свої пульти і покинули сесійну 
залу, але обранців було достатньо, 
щоб роботу сесії продовжити.

«де таке НаПисаНо?»
Перші п’ять рішень, які стосу‑

валися внесення змін до комплек‑
сної оборонно‑правоохоронної 
програми, прийняли надзвичай‑
но швидко. Шостим питанням 
мали розподілити вільні залишки 
бюджетних коштів, які не вико‑
ристали за попередні два роки. 
Як повідомила на засіданні ви‑
конувачка обов’язків начальника 
фіннасового управління Галина 
Поліщук, станом на зараз ця сума 
становить 90,6 мільйона гривень.

Планували розподілити 
18,3 мільйона. Зокрема, 568 тисяч 
збиралися довиділити Управлінню 
освіти та спорту на заробітну плату. 
Як пояснила Галина Поліщук, ці 
гроші іншим рішенням планува‑
ли перекинути на дофінансування 
субвенції, яку отримав Козятин 
на закупівлю мультимедійного об‑
ладнання для «Нової української 
школи»

— Нам прийшла від держави 
субвенція у розмірі 1,3 мільйона 

актуально  у п’ятницю, 3 травня, 
відбулася позачергова 45 сесія. 
депутатів прийшло достатньо, але 
до кінця досиділи не всі. коли дійшло 
до розподілу залишків бюджетних 
коштів, які станом на зараз становлять 
не багато, не мало — 90,6 мільйона 
гривень, знову почалася суперечка

Невикористаний бюджетний залишок з попередніх років 
становив 90,6 мільйона. Про це на сесії повідомила в.о. 
начальника фінуправління Галина Поліщук

лишків 5,7 мільйона на чотири 
військових частини, 65 тисяч 
гривень на матеріальну допомогу 
та 1,4 мільйона гривень на замов‑
лення проєктно‑кошторисної до‑
кументації для того, щоб збудувати 
укриття у ліцеях №1 та №2. Решту 
пунктів вирішили перенести на на‑
ступну сесію.

Подаватимуться 
На коНкурс

Також депутати ухвалили рішен‑
ня взяти участь в обласному кон‑
курсі «Безпечні стійки громади», 
щоб отримати співфінансування 
для облаштування укриттів та заку‑
півлю спеціалізованого обладнання 
для відділення реабілітації у Ко‑
зятинській центральній районній 
лікарні.

Прийняли також рішення, від‑
повідно до якого родинам за‑
гиблих Героїв, де є пенсіонери, 
надаватимуть соціальні послуги 
безкоштовно. Ухвалили рішення 
про вшанування пам’яті загиблих 
хвилиною мовчання і затвердили 
подання про присвоєння 52 Геро‑
ям, які загинули на війні, звання 

«Почесний громадянин міста Ко‑
зятин». Додамо, що згідно з онов‑
леною редакцією Положення, яке 
стосується цієї відзнаки, родинам 
загиблих Героїв, які посмертно 
отримали звання «Почесний гро‑
мадянин міста Козятин», мають 
виплатити також одноразову до‑
помогу у розмірі 10 тисяч.

Перейшли до земельних питань, 
але через кілька хвилин депутатка 
від «Європейської солідарності» 
Людмила Кудимець покинула 
сесійну залу. Не було достатньої 
кількості голосів. Обранцям дове‑
лося чекати. Прийшов депутат від 
«Української стратегії Гройсмана» 
Дмитро Хавронюк і засідання про‑
довжилося.

Серед земельних питань, які 
розглянули, було замовлення 
технічної документації на ділянку 
у зоні відпочинку на Водокачці, 
що за стадіоном. На сесії говори‑
ли про імовірність облаштування 
там парку. Чимало земельних пи‑
тань розглянути не змогли, тому 
що для їх затвердження потрібно 
було мінімум 18 голосів, а в залі 
було лише 16 депутатів.

На засіданні 
міської ради 
військовослужбовці 
дякували Козятинській 
громаді за фінансову 
підтримку
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репортаж

подаруВали писанки бійЦям, 
що лікуються у госпіталі

відає Наталія Баштова. — Писати 
писанки — це ніби звернутися 
до пам’яті роду. Старі люди го‑
ворили — яйце це як Всесвіт, 
а малювати знаки на ньому — це 
пізнання Всесвіту. За допомогою 
різних знаків на яйцях освідчува‑
лися в коханні, бажали здоров’я, 
багатства. Це ніби була як лис‑
тівочка. Якщо хлопчик підходив 
до дівчинки і дарував їй червоне 
яєчко, вона знала, що дуже йому 
подобається. Тому писанки і кра‑
шанки були водночас і як спосіб 
спілкування, і як амулет, який 
оберігав. Вірили, що розписане 
власноруч яйце оберігає від поже‑
жі, злих напастей, граду, тому такі 
яєчка клали за ікону і зберігали 
цілий рік у хаті.

Майстриня показала учням різ‑

олеНа удвуд

У класній кімнаті панує тиша. 
На партах замість зошитів та під‑
ручників серветки, воскові олівці 
та дерев’яні яєчка. Учні 3‑А класу 
Рою «Єдині» ліцею №7 готуються 
опановувати тонкощі писанкар‑
ства. А допоможе їм у цьому ке‑
рівник гуртка «Берегиня» Центру 
дитячої та юнацької творчості 
Наталія Баштова.

— Сьогодні ми з вами будемо 
робити писанку, але особливу, — 
каже Наталія. — На перший по‑
гляд вона проста, але вона буде 
зберігати тепло ваших сердець.

Кожен має дві серветки, 
на яких зображення на тему 
Великодня. Перше завдання 
третьокласників — обрати ма‑
люнки, які найбільше до душі, 
а потім акуратно їх виокреми‑
ти. Майстриня радить робити 
це руками, але процес доволі 
важкий, тому багатьом стають 
у нагоді ножиці.

Шматочки серветки наші юні 
майстри будуть клеїти на поверх‑
ню дерев’яного яєчка. Але клей 

у них не ПВА, до якого ми всі 
звикли, а яєчний білок.

— Це найбільш екологічний 
спосіб щось приклеїти, — про‑
довжує Наталія. — Раніше яєчний 
білок використовували навіть 
коли будували будинки і вони 
славилися міцністю. Такі будин‑
ки стоять по кілька сотень років.

Хтось бере до рук пензлик, щоб 
нанести на серветку клей, хтось 

робить це пальцями. Майстриня 
дає ще одну пораду — не змочу‑
вати серветку надто сильно, аби 
її було легше приклеїти. Кому 
важко — допомагає класний ке‑
рівник Надія Говорухіна.

— Писанкарство — це старо‑
винний вид мистецтва, яким за‑
ймалися наші пращури, — розпо‑

патріотично  Напередодні 
великодня у ліцеї №7 Центр дитячої 
та юнацької творчості провів майстер-
клас із писанкарства. учні рою «Єдині» 
прикрашали дерев’яні яйця у техніці 
декупаж. Свої витвори третьокласники 
подарували пораненим воїнам

діти робили писанки у техніці декупаж. допомагали класний керівник Надія Говорухіна та 
керівник гуртка «Берегиня» Центру дитячої та юнацької творчості Наталія Баштова

ні види писачків, якими користу‑
ються для розпису писанок. А ще 
розповіла, як правильно користу‑
ватися писачком, аби віск легко 
наносився на поверхню яйця.

Юні майстри прикрашали свої 
писанки не лише візерунками із 
серветок. Діти використали та‑
кож крайони — різнокольорові 
воскові олівці.

— А можна щось написати? — 
запитує Катя.

— Що ти хочеш написати? — 
питає Наталія Баштова.

— Дякую, — відповідає ді‑
вчинка.

— Артеме, а ти що будеш писа‑
ти? — запитує класний керівник.

— Теж «Дякую», — відповідає 
хлопчик.

— Можна написати ще «ЗСУ» 

або «Наші котики», а можна зро‑
бити візерунок за допомогою 
крапочок, рисочок, — дає під‑
казку Наталія Баштова. — Кожен 
елемент на писанці має значення. 
Хвильки — це дорога, побажання 
безкінечності, щоб завжди було 
добро і багатство. Крапочки — це 
гроші, побажання багатства, як 
зерна, що на ниві посіяні. Дерево 
або дубові листочки зазвичай ма‑
лювали воїнам на чоловічу силу.

Першою зі своєю писанкою 
впоралася Вероніка. Учні разом 
із класним керівником Надією 
Говорухіною вирішують відпра‑
вити писанки бійцям, що прохо‑
дять лікування у госпіталі. Аріна 
і Вероніка свої роботи заберуть 
додому — татусі дівчат захищають 
Україну від ворога.

Майстриня 
розповіла, що кожен 
елемент на писанці, 
навіть звичайна 
крапочка, має своє 
значення

олеНа удвуд

На першому поверсі будівлі лі‑
цею номер сім велелюдно. Учні 
поспішають до столиків, аби встиг‑
нути поласувати смаколиками. 
Сьогодні тут проводять благодій‑
ний ярмарок на підтримку Зброй‑
них сил України. Різноманітні тіс‑
течка, желе, горішки зі згущенкою, 
трубочки, вафельний торт — цю 
смакоту підготували перші та другі 
класи разом із батьками. Школярі 
стають у чергу і чемно чекають, 
щоб придбати ласощі.

Найбільше дітям прийшлося 
до вподоби желе — його роз‑
купили практично одразу. Дехто 
з учнів брав собі одразу по дві 
порції. Хто не встиг поласувати 
смаколиками під час перерви, 
сховали свої ласощі до портфе‑
ликів і чекали наступної.

— Ми почали ярмаркувати 
у вівторок, 30 квітня, — розпові‑
дає Наталія Левицька, директор‑
ка ліцею №7. — Тоді смаколики 
готували сьомі та восьмі класи. 
У четвер, 2 травня, у нас були 
п’яті та шості класи. Ми роз‑
поділили ярмарки по днях, щоб 
кожен міг долучитися.

Благодійні ярмарки — це лише 
початок цілого циклу заходів, що 
відбудуться у ліцеї №7 до Дня 
Героїв України, який ми від‑
значатимемо 23 травня. Що ще 
планують проводити окрім яр‑
марків — поки тримають у се‑
креті.

— Кошти з продажу смаколи‑
ків ми спрямуємо на підтримку 
ЗСУ, — каже Наталія Левицька. — 
Адже повномасштабна війна 
триває і нашим військовим як 
ніколи зараз потрібна підтримка. 

«Поки війна, ми всі працюємо задля перемоги»
Поки війна, ми всі працюємо за‑
для перемоги.

Ярмарок — не єдиний благо‑
дійний захід, який відбувся у ліцеї 
№7 минулого тижня. Напередодні 
Великодня в навчальному закладі 
стартувала акція «Великодні гос‑
тинці». Учнівська сім’я ліцею зі‑
брала смаколики для військових, 
які проходять лікування у госпі‑
талі. Ліцеїсти зібрали настільки 
багато продуктів харчування, 
зокрема овочів, що «Великодні 
гостинці» довелося розподіли‑
ти на декілька партій, тому що 
за один раз доправити смаколики 
пораненим бійцям було немож‑
ливо.

Колектив навчального закладу 
активно підтримує і волонтерів — 
ліцей №7 неодноразово допомагав 
і продовжує допомагати козя‑
тинському благодійному фонду 

«Паросток добра», який не тіль‑
ки доправляє на фронт продукти 
харчування та необхідні речі, а й 
шиє одяг для поранених бійців.

Ярмаркують у ліцеї теж не впер‑

ше. Минулої осені, коли навчаль‑
ний заклад відзначав свій ювілей, 
провели масштабний благодійний 
ярмарок, приурочений до 60‑річ‑
чя школи.
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«ми на мить забули про Війну»
А після молитви за українців і 
Україну слово мав селищний го‑
лова Олександр Амонс. У своєму 
виступі він нагадав про воїнів 
в окопах і кому ми завдячуємо, 
що зібралися на свято.

Продовжив святкову програму 
фестивалю українських традицій 
квартет у складі Інни Плєхової, 
Сергія Дроботюка, Юрія Побе‑
режника та Марії Кулеші. Вони 
виконали пісню «Розкажи, Укра‑
їно». Після пісенного твору стали 
обирати дегустаційну комісію і 
вона відразу почала свою роботу, 
а концертну програму продовжив 
трьома номерами художньої са‑
модіяльності Народний аматор‑
ський ансамбль української пісні 
«Оксамит» Черепашинського БК.

Після «Кривого танцю» у ви‑
конанні «Оксамиту», керівника 
колективу Ірини Прядун ми за‑

питали, чи сподобався їй захід.
— Я у цьому воістину райсько‑

му куточку на запрошення Марії 
Кулеші. Природою Бог Верниго‑
родок не образив. Стільки зелені 
і люди дуже гостинні. Не можна 
пройти біля столика, щоб не за‑
просили щось спробувати з їхньо‑
го столу, а стіл тут дуже багатий.

— Ще у вас буде вихід на сце‑
ну?

— Так, у Вернигородок я при‑
їхала ще з тріо з Корделівки, 
в якому і я беру участь.

— Не важко виступати в трьох 
колективах?

— Радувати людей піснями — 
того варте, — сказала Ірина Пря‑
дун.

У члена дегустаційної комісії 
Володимира Шубовича ми за‑
питали, чи може він виділити 
трійку лідерів, які підготувалися 
до фестивалю найкраще?

— Це не те слово. Я при об‑

в’яЧеслав ГоНЧарук

Центр культури та дозвілля 
Глуховецької селищної ради про‑
вів фестиваль народної творчос‑
ті за проєктом «Музика єднає», 
приурочений до свята Велико‑
дня під гаслом «Свято Велико‑
дня прийшло — сонце писанку 
принесло».

Ще задовго до початку фести‑
валю стали з’їжджатися учасники 
святкового дійства, працівники 
філій культури та дозвілля сіл 
Білопілля, Пузирки, Панасівка, 
Вернигородок Непедівка, Гурів‑
ці, Селище, Держанівка, Бро‑
децьке, Жежелів, Глухівці. Вони, 
хто в національному вбранні, хто 
в сценічних костюмах, стали роз‑
кладати на своїх полицях про‑
дукцію великодніх страв і вироби 
художньої творчості. На столику, 
де була розміщена продукція з 
Пузирок, нам сподобався бичок, 
зроблений із ниток, і багато чого 
іншого. Запитали у дівчат, що 
хазяйнували біля столика, а хто 
майстриня всіх цих прикрас?

— Вона пізніше підійде, — по‑
відомили дівчата. Трохи згодом 
з’ясувалося, що золоті руки 
має мама загиблого на війні 
з московитами воїна Дмитра 
Гороф’янюка пані Надія. Кар‑
тини вишиті бісером, вишиті і 
ручної в’язки сумки, жіночі при‑
краси, випечені з глини. Про 
бичка, в животику якого є ваза 
для цукерок, ми вже згадували.

— Це я його зробила у рік 
Бика, — каже майстриня.

У бік сцени від столиків стоя‑
ли великодні локації українських 
традицій. Вони й стали улюбле‑
ною фотозоною для вернигород‑

чан і гостей села, що розкинулось 
на березі Гуйви.

Коли столики‑полиці були 
заставлені, глянувши на те 
різнобарв’я та різноманіття, хо‑
тілося сказати, що українці — 
це нація надійного тилу. За нас 
це сказала білопільчанка Олена 
Шамро: «Та хіба ж нас подолати 
ворогу, коли ми такі дружні, і 
такі працьовиті».

У назначений час зі сцени по‑
чувся церковний дзвін. Ведуча 
звернулася до глядачів:

— Чуєте, як дзвони церковні 
грають? Вони нам відповідають з 
небес: Христос воскрес! Христос 
воскрес!

Ведуча розповіла, що фестиваль 
проводиться в рамках проєкту 
«Музика єднає» і впроваджується 
за підтримки міжнародної орга‑
нізації з міграції та фінансування 
«Йошікі фаундейшн Амеріка», 
а також Глуховецької селищної 
ради, Вінницького обласного 
центру народної творчості, від‑
ділу освіти молоді та спорту, 
Вернигородоцького ліцею, Гро‑
мадського об’єднання Ірини 
Колесник, директора СТОВ 
«Вернигородоцьке» Володимира 
Шубовича, сільського старости 
Володимира Гупяка, приват‑
них підприємців Ігоря Савюка, 
Олександра Пилипчука, Віктора 
Корбута, Наталії Онофрійчук та 
головного організатора фестива‑
лю Центру культури та дозвілля 
Глуховецької селищної ради.

За християнською традицією, 
кожне святкування Великодня 
починається з благословення 
священника, тож слово надали 
отцю Роману. Священнослужи‑
тель ПЦУ прочитав молитву. 

свято  у вернигородку до великодня 
провели фестиваль народної творчості. 
Співали, танцювали, фотографувалися, 
спілкувалися, пригощали смаколиками. 
всі спрацювали на відмінно — така 
загальна оцінка від дегустаційної комісії

святкова фотозона. творчі колективи залюбки 
фотографувалися тут на згадку

Це було дуже смачно. Гостей фестивалю пригощали 
великодніми смаколиками

комах чогось подібного не бачив. 
Я побачив наше рідне. Українські 
традиції — це моя мрія, якби ж 
то не ця клята війна. Всі молод‑
ці — це моя оцінка. Захід орга‑
нізовано дуже добре.

Що всі спрацювали на відмін‑
но — така загальна оцінка від 
дегустаційної комісії. У заключ‑
ному слові селищний голова ска‑
зав: «Ми на мить забули про ві‑
йну. Тільки ми пам’ятаємо, кому 

ми маємо дякувати, що можемо 
розслабитись. Працюємо далі і 
допомагаємо нашим захисникам. 
Слава нашим воїнам, слава нації, 
Україна понад усе!»

Завершували концертну про‑
граму піснею «Христос воскрес» 
у виконанні ансамблю Верни‑
городоцького будинку культури, 
а фінальну пісню виконали на‑
родний ансамбль української піс‑
ні Глуховецького БК «Берегиня».

«Я при обкомах 
чогось подібного не 
бачив...  Всі молодці 
— це моя оцінка. Захід 
організовано дуже 
добре»

в’яЧеслав ГоНЧарук

Цьогоріч багато господарів 
скаржаться, що листя часнику 
почало жовтіти ще на початку 
травня. Фахівці пояснюють, при‑
чини цього можуть бути різними. 
Якщо озимий часник потрапив 
під пізні заморозки — це вже ніяк 
не можна виправити.

Також листя може жовкнути, 
бо рослині не вистачає корис‑
них речовин (найчастіше азоту 

чи калію). Для поповнення мі‑
кроелементів можна використати 
народний засіб — золу з водою, 
нею поливають рослини. Суміш 
готують так: на 10 літрів води 
беруть одну склянку золи, пере‑
мішують і настоюють 1–2 години. 
Якщо регулярно дощить, можна 
просто розсипати золу на грядці. 
Вона проникне в землю і піджи‑
вить коріння. Тільки не плутайте 
золу з попелом. Зола — це чорні 
частинки недогорілої речовини, 

а попіл — це сірий пил від зго‑
рілого.

Ще однією причиною пожов‑
тіння листя може бути надто 
щільний грунт, коли до коріння 
рослини в потрібній мірі не до‑
ходить кисень. У цьому випадку 
варто розпушити міжряддя.

На пожовтіння листя може 
вплинути недостатній полив 
чи перезволоження грунту. Тут 
городник сам собі голова, йому 
краще знати, чи його грядку за‑

лили дощі чи часник жовкне від 
недостачі в грунті вологи.

Складніше, коли часник вразили 
грибкові захворювання чи на рос‑
лину напали шкідники. Якщо 
на нижній частині листя ви помі‑
тили жовті плями, це означає, що 
розвинувся пероноспороз. Через 
деякий час перо покривається сли‑
зом і відпаде. На нижній частині 
часто з'являється цвіль. Схожа кар‑
тина часто спостерігається не лише 
на часнику, але й на цибулі.

Від пероноспорозу можуть вря‑
тувати лише спеціальні препара‑
ти, які допомагають боротися з 
грибковими захворюваннями. Їх 
можна придбати в магазині.

Часто вражає часник ще одне 
грибкове захворювання — іржа. 
Виявити його досить просто — 
на поверхні листків з'являються 
цятки іржавого кольору, які потім 
покривають цілком всю рослину. 
У такому випадку також потрібне 
обприскування фунгіцидами.

Чому в травні жовтіє листя часнику?



10 RIA-К, 9 травня 2024 Розміщення реклами тел: 067-68-78-940    Маєш новину, телефонуй 063-738-63-10

репортаж

іриНа шевЧук

Козятинській стражі правопо‑
рядку, а саме поліцейські офіцери 
громади та працівники сектору 
ювенальної превенції, вийшли 
на суботник. Вирішили навести 
порядок на прибережній зоні 
біля Водокачки. Локація — до‑
ріжка, що веде від Козятинсько‑
го опорного ліцею до місточка 
за Римокатолицьким костелом 
парафії Матері Божої Доброї 
Ради. Це місце для прибирання 
обрали не випадково. За слова‑
ми заступника начальника Ко‑
зятинського відділення поліції, 
начальника сектору взаємодії з 
громадою Євгена Трайдакала, 
там непрохідні хащі, на які часто 
скаржаться мешканці громади. 

Тож, озброївшись бензопилами, 
сокирами та бензокосами, у Чис‑
тий четвер, 2 травня, взялися 
за роботу. До речі, таку спільну 
толоку поліцейські організували 
вперше.

— Вирішили зробити гарну 
справу і долучитися до благо‑
устрою громади. Всі дружно ви‑
йшли на прибирання, залучили і 
працівників міської ради, прий‑
шов також ксьондз. Всіх разом 
вийшло більше 20 осіб, — каже 
Євген Трайдакало. — Справа 
в тому, що тією стежкою ходить 
чимало козятинців — і діти, які 
йдуть у ліцей або на стадіон, і 
мешканці з тамтешніх багатопо‑
верхівок. Вони нарікають на хащі. 
Неодноразово наголошували, що 
через них нічого не видно і коли 

у Чистий четвер розчистили хащі попід водокачку
піде дощ, то там дуже слизько, 
бо погано підсихає. Бензопили 
в нас є, а бензокоси дали з місь‑
кої ради. Без них було б важко, 
багато дрібної порослі.

Плідно працювали цілий 
день — з 10.00 до 15.00. Обрізали 
та обрубували гілля, обкошували 
бур'яни прибережної зони попід 
Водокачку, розчищали хащі, які 
заважали ходити. Одним словом, 
робота кипіла на повну.

Все те, що нарізали, складува‑
ли. Далі — справа за «Чистим міс‑
том». Все вивезти і утилізувати.

Окрім цього, поліцейські на‑
збирали три мішки побутового 
сміття — це і пластикові пляшки, 
і поліетиленові пакети.

— Це таке сміття, яке буде 
по 500 років лежати, — додає Єв‑

ген. — Звісно, там не ідеально, бо 
туди б ще трактора, щоб порівняв 
всі нерівності і горби. Але тепер 
людям буде зручно та комфорт‑
но тудою ходити. Хочу звернути 
увагу мешканців громади, щоб 

вони ставилися належним чином 
до довкілля, не забруднювали 
його і не створювали стихійних 
сміттєзвалищ. Бо ми тут прожи‑
ваємо, і набагато приємніше жити 
в чистій та охайній громаді.

у чистий четВер разом із 
матусями писали писанки

і навіть смайлики з квіточками. 
Працюють учасники майстер‑
класу не зі звичайними, а з ви‑
дутими яйцями, тому всередині 
вони пусті.

— Яйця раніше не видували, як 
ми це робимо зараз. Їх випікали 
у печі при низькій температу‑
рі, там де припічок, де грілася 
каша, — розповідає Баштова. — 
За кілька днів яйце перетворю‑
валося на калатальце. На нього 
казали «жива писанка». Писанки 
у нашій культурі мали особливе 
значення. Якщо дівчина хотіла 
цілий рік бути красивою, після 
освячення у церкві вона клала 
у воду червону писанку і вмива‑
лася цією водою. Писанки кла‑
ли за ікони і вірили, що вони 
вбережуть від будь‑якої напасті 
та вроків.

Коли перші лінії нанесені, 

олеНа удвуд

Кімната прикрашена велико‑
дніми декораціями. За великим 
столом у дружньому колі зібра‑
лися хлопчики з дівчатками та їх 
мами. В інклюзивно‑ресурсно‑
му центрі Махнівської сільської 
ради незвичайне заняття — діти 
разом із дорослими навчатимуть‑
ся писанкарства.

— Кожному із вас напере‑
додні Великодня хочеться по‑
бажати довгоочікуваної пере‑
моги, миру, здоров’я й злагоди 
в сім’ї, — каже Лілія Сушко, 
директорка Інклюзивно‑ре‑
сурсного центру. — Сьогодні 
ми познайомимося із давньою 
українською традицією — пи‑
санкарством. А допоможе нам 
у цьому Наталія Баштова, керів‑
ник гуртка «Берегиня» Центру 
дитячої та юнацької творчості, 
яка радо відгукнулася на наше 
запрошення.

Перед кожним учасником 
майстер‑класу усе необхідне 
для роботи: яйце, шматочок 
воску, свічка, серветка та най‑
головніший атрибут, без якого 
традиційна писанка не вийде — 

писачок. Вони, до речі, бувають 
різних видів.

— Це традиційний писачок 
у формі лійочки, — показує 
Наталія Баштова. — Він виго‑
товлений з міді і дуже швидко 
нагрівається. Ми його будемо 
нагрівати на вогні і розтоплю‑
вати віск. Можна потренувати‑
ся на серветці. Наші пращури 
казали: коли тримаєш писанку 

і ведеш лінію від себе — це по‑
бажання добра і щастя іншому, 
якщо хочеш, щоб тобі прибуло, 
то всі лінії ведеш до себе.

Матусі запалюють свічки і ра‑
зом із дітьми беруться до роботи. 
Кожен пробує наносити перші 
лінії писачком. Орнамент проду‑
мують собі самостійно. Декілька 
хвилин і на поверхні шкаралупи 
з’являються крапочки, хвильки 

плекаємо традиції  в інклюзивно-
ресурсному центрі махнівської сільської 
ради провели великодній майстер-клас. 
вихованці центру та їх мами вчилися 
робити писанки за старовинною технікою, 
використовуючи писачок та віск. І красу 
створили, і багато нового дізналися

На майстер-клас завітали матусі та діти. розписували писанки разом

учасники майстер‑класу пере‑
ходять до другого етапу — фар‑
бування писанок. Для цього 
на столі баночки з жовтою, 
синьою, червоною та зеленою 
водою. Нині ми користуємося 
харчовими барвниками, аби за‑
фарбувати писанку в потрібний 
колір, а колись використовували 
відвари трав та кори дерев.

— Під час самого дійства ви 
ніколи не будете знати кінцевий 
результат, тому що кольори бу‑
дуть зміщуватися, — каже май‑
стриня. — Але свою писанку ви 
можете зробити одного кольору. 
Такі види писанок дуже слави‑
лися на Поділлі.

Щоб шкаралупа зафарбувалася, 
видуте яйце поміщають у бан‑
ку і тримають декілька хвилин, 
а тоді обережно дістають ложкою 
і кладуть на серветку. Майстри‑

ня наголошує — яйце не можна 
терти серветкою, інакше фарба 
зітреться.

— Жінки писали писанки саме 
в Чистий четвер пізно вночі, — 
розповідає Наталія Баштова. — 
Коли вже всі справи були зро‑
блені, чепурна газдинька одягала 
свіжу сорочечку і сідала писати 
писанки. До речі, писанки ро‑
блять не тільки на Великдень, їх 
можна розписувати до Зелених 
свят.

Символічно, що майстер‑клас 
в інклюзивно‑ресурсному центрі 
відбувся саме на Чистий четвер, 
2 травня. Першими свої писанки 
завершили Олеся та її син Да‑
вид. Мама з сином похвалилися 
своїми роботами. Кожен учасник 
майстер‑класу забрав із собою 
додому не лише унікальну пи‑
санку, а й гарний настрій.

Коли на писанці ведеш 
лінію від себе — це 
побажання злагоди 
іншому, якщо хочеш, 
щоб тобі прибуло, лінії 
ведеш до себе
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як у козятині байкерський 
сезон ВідкриВали

— Тепер буде весела пісня, тому 
що в такий важкий і непростий час 
потрібно піднімати собі настрій, — 
каже Сергій Гайдучок. — Вона так 
і називається «Весела». Всі ви її 
знаєте, а хто не знає і вперше по‑
чує, трішки буде веселіше на душі.

У перервах між треками дехто 
з глядачів підходив до учасни‑
ків гурту і грав із ними в чувачі. 
Останньою хлопці зіграли «Запах 
рідного дому».

Гурт «Draft» під час благодійного 
концерту зібрав для військового 
з Козятина 14360 гривень. Ці 
кошти підуть на шолом, активні 
вуха і тактичні окуляри, маску, на‑
вушники, кріплення для камери 
GoPro.

Проїхали ЧереЗ усе місто
Після концерту усі перемісти‑

лися до міського скверу, де мав 
стартувати мотопробіг. Навпроти 
парку вишикувалися козятинські 
байкери. Вони осідлали своїх за‑
лізних коней і за десять хвилин 
до опівдня рушили колоною з пе‑
рехрестя Грушевського і Пилипа 
Орлика. Перехожі, які йшли у сво‑
їх справах, зупинялися і знімали 
байкерів на відео. Із обидвох боків 
колону супроводжували поліцей‑
ські автомобілі. Байкери проїха‑
ли через усе місто і повернулися 
в центр, на третю локацію благо‑
дійного заходу — територію біля 
адмінбудівлі.

— Відкриття мотосезону у Ко‑
зятині оголошується відкритим, — 
каже з імпровізованої сцени ведуча 
Тетяна Фабіцька.

Увімкнули Гімн України у рок‑
версії. І байкери, і глядачі поклали 
руку на серце.

— Перемога — це, певно, сло‑
во, яке ллється у кожного з нас 
в грудях, — продовжує Тетяна Фа‑
біцька. — І не просто перемога над 
ворогом, а перемога у всіх сферах 
нашого життя. Нехай перша пісня 
заряджає всіх вас на перемогу.

На імпровізовану сцену запро‑

олеНа удвуд

Субота, 4 травня. На годиннику 
майже 10 ранку. Територія біля 
магазину «Фора» перетворилася 
на імпровізовану сцену. Лунають 
гітари та барабани. Учасники гурту 
«Draft» перевіряють звук. За кілька 
хвилин розпочнеться благодійний 
концерт, а люди, що проходять 
повз, вже починають донатити 
у «скриньки» для збору коштів — 
чохол для барабану та тубус від 
гранатомета.

На імпровізовану сцену повер‑
таються вокаліст Сергій Гайдучок, 
гітарист Сергій Нечай, басист Бог‑
дан Ільчук та барабанщик Ілля 
Мхеідзе. Стартує благодійний 
концерт.

— Сьогодні ми від фонду «Бо‑
йовий волонтер України» зби‑
раємо гроші для козятинського 
військового, який воює на Ли‑
манському напрямку, — каже Гай‑
дучок. — Йому потрібні шолом, 
активні вуха і тактичні окуляри. 
Якщо ми зберемо більше коштів, 
ніж потрібно, вони ще підуть 
на 80 Десантно‑штурмову бригаду 
на пікап. Тому, друзі, підходимо і 
робимо гарну справу разом.

Паша сідає в позу лотоса пря‑
місінько на асфальт одразу перед 
імпровізованою сценою. Звучать 
перші акорди «Вір мені». Зіграли 
«Draft» також свою нову пісню, 
яку козятинчани вже чули на кон‑
церті в училищі — «Крила».

— Наступна пісня має назву 
«Сонце», для вас, щоб вам завжди 
світило сонце, було позитивно і 
радісно, — каже Сергій Гайдучок.

роЗіГрали ГайдушоНку і 
футБолку

Після треку «Маяк» до хлопців 
підійшов юний козятинчанин Ар‑
тур, щоб поділитися враженнями 
від концерту.

— Музика гарна, мені дуже 
подобається, — каже Артур і дає 
«п’ять» Гайдучку.

Першу частину концерту завер‑
шила пісня «ЗСУ». І хлопці пере‑
йшли до благодійного аукціону. 
Його провів вокаліст гурту «Draft».

— У нас є лоти і зараз ми їх 
розіграємо, — каже Гайдучок. — 
Всі кошти підуть на збір. Перший 
лот — тушонка, яку зробив я сам з 
мамою і татом, всією сім’єю роби‑

ли для вас. Почнемо зі ста гривень.
— Двісті, — кричить хтось із на‑

товпу, потім лунає ще пропозиція 
«триста» і «чотириста».

— Тисяча, — вигукує хлопчик 
Артур.

— Де твоя мама? — питає Гай‑
дучок.

— Я не з мамою, я з татом прий‑
шов, він пішов на зустріч, — від‑
повідає Артур.

— Нехай тоді поки буде чоти‑
риста, поки тата немає, — каже 
Гайдучок.

Підняли стартову ціну 
до п’ятиста.

— Тоді ще й паштет залітає 
за п’ятсот гривень, — каже Гай‑
дучок.

Тушонку та паштет забрали 
за пів тисячі. Ілля Мхеідзе показує 
наступний лот — чорну футбол‑
ку з логотипом «Draft» і написом 
«Вір мені».

— Наш перший EP, тобто мі‑
ніальбом мав назву «Вір мені», — 

каже Гайдучок. — Залишилася 
футболка розміру L, супер‑пупер‑
ська, такої ні в кого немає. Вона зі 
світловідбивною стрічкою. Якщо 
будете їхати на велику, вас не зіб’є 
КамАЗ.

— А напис такий хороший, що 
ляща від баті не буде, — додає 
Мхеідзе.

Футболку теж продали 
за 500 гривень.

стали ЧастиНою 
ПерформаНсу

Друга частина концерту почала‑
ся з треку «Чи це нам сниться». 
Перед піснею «Кольоровий сон» 
басист Богдан Ільчук та барабан‑
щик Ілля Мхеідзе сховалися за ла‑
штунки і вийшли перед другим 
приспівом. Богдан сів за барабани, 
Ілля взяв до рук бас‑гітару, ви‑
стрибнув з імпровізованої сцени 
до Мирослави та її друзів і почав 
грати та відриватися. Дівчата з 
хлопцями були в захваті.

двіж  Напередодні великодня 
у нашому місті відбулося відкриття 
байкерського сезону. Гурт «Draft» зіграв 
благодійний концерт просто неба, 
а байкери провели мотопробіг, катали 
козятинчан за донат і провели змагання

Гурт «Draft» зібрав під час благодійного концерту 14 360 гривень для бійця з козятина. 
За ці кошти куплять необхідне спорядження

За донат мінімум в 50 гривень байкери катали усіх, хто 
хотів. мотоспільнота збирала гроші на авто для 59 окремої 
мотопіхотної бригади імені якова Гандзюка

сили ансамбль Міського будинку 
культури. Дівчата співали впро‑
довж заходу. Глядачі почули «Ко‑
бру» відомого українського гурту 
«The Hardkiss», легендарну «It’s my 
life». Соло заспівали також Іванна 
Астахова та Даша Повар.

«Це такий адреНаліН!»
Центр перекрила поліція. 

Вздовж проїжджої частини 
на вулиці Героїв Майдану роз‑
клали фішки. Зараз тут стартує 
мотоконкурс «Смуга перешкод». 
Дев’ятьом учасникам, які заре‑
єструвалися, потрібно проїхати 
змійкою на своїх залізних конях 
і об’їхати фішки, не зачепивши їх. 
Для тих, хто впорався найкраще, 
байкерська спільнота приготувала 
подарунки — мастило для лан‑
цюга, наліпки, аварійні гермети‑
ки для шин та подяки за участь 
у мотоконкурсі.

Байкери не тільки їздили самі, 
а й катали козятинчан за донат 
від 50 гривень. Спробувала Маша. 
Дівчина проїхала із Владом.

— Це вдвічі більше адреналі‑
ну, — ділиться враженнями Маша, 
щойно злазить з байку. — Це я вже 
другий раз катаюся. Вперше я ка‑
талася минулого року на День міс‑

та, ми їздили біля скверу і тоді 
мені було не так страшно. Зараз 
ми проїхали по площі і виїхали 
на центральну вулицю, але це та‑
кий адреналін!

Під час мотопробігу байкери 
збирали кошти на авто для пер‑
шого стрілецького батальйону 
59 окремої мотопіхотної брига‑
ди імені Якова Гандзюка, який 
зараз перебуває на Донецькому 
напрямку. Провели благодійний 
аукціон, на якому розігрували вій‑
ськові трофеї, які передали хлопці 
з передової. Ланцюжок з пустим 
патроном продали за 300 гривень. 
Другий лот — декорована латунна 
гільза.

— Важить вона, звісно, як я, 
дуже важко тримати, — показує 
байкер Владислав.

— Її дуже гарно розмалювали 
наші волонтери, — додає Віктор.

Гільзу, розписану патріотич‑
ними малюнками та написами, 
купили за 2000 гривень. Розіграли 
також ящик від снарядів, на якому 
розписалися військові. Його при‑
дбали за 500 гривень.

На авто для 59‑ої окремої мото‑
піхотної бригади імені Якова Ган‑
дзюка байкерам вдалося зібрати 
11 000 гривень.

На відкритті 
мотосезону провели 
два благодійних 
аукціони, кошти з 
продажу лотів віддали 
на потреби воїнів
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в’яЧеслав ГоНЧарук

Чим тільки не займався старшокласник 
гімназії № 9 Владислав Тучак, щоб допо‑
могти воїнам ЗСУ у війні з московита‑
ми! Випікав пиріжки, кекси, колядував, 
косив траву, здавав ягоди бузини, про‑
давав березовий сік і всі зароблені гроші, 
до копійки передавав на ЗСУ. Останнім 
часом збирав равликів і за виручені ко‑
шти ініціативній групі «Міцний тил» 
купив високоточні ваги.

Цьогоріч, як тільки зійшов сніг, Влад 
збирав у лісі березовий сік. Продав його і 
приніс волонтерці Ользі Пироговій 5 ти‑
сяч гривень.

— Тонну соку зібрав. Це 5 двістілітро‑

вих діжок, — розповідає пані Ольга. — 
Щоразу, коли їду до хлопців, вони серед 
приладдя й продуктів знаходять передачу 
від Влада. Хлопці кожного разу запитують 
про нього і дивуються: ніби ще дитя, 
а хлопчина з таким великим серцем.

Від початку дощової погоди Владислав 
став збирати і здавати равлики.

— Скільки він їх зібрав — я не знаю, 
знаю, що скільки зібрав — все до копійки 
принесе, — каже волонтерка. А ще Ольга 
пригадала випадок, коли вони говорили з 
дічатами, що їм треба ще одні електронні 
ваги. — Влад десь про це почув і вирі‑
шив нашій ініціативній групі допомогти. 
У четвер, 25 квітня, він приніс до нашого 
цеху готової продукції електронні, про‑

Збирав равликів, а на зібрані 
гроші купив волонтерам ваги

фесійні ваги. Обняла його за його добру 
справу й добру душу, а на очах сльози 
виступили. Бо немає в нього дитинства, 
через війну займається не дитячими 
справами.

— Я йому від командування подяку 
привезла. Хотіла вручити йому її в уро‑
чистій обстановці. Знала, що мав при‑
їхати з військової частини наш воїн‑од‑
носельчанин і планувала, що він подяку 
може Владу вручити та поки той воїн 
у відпустку не їде, — продовжує Ольга. — 
Іноді плануєш одне, а воно по‑іншому 
складається. Коли Владік прийшов 
до нашої групи з вагами, я йому вручи‑
ла подяку від військових. Це не дитина, 
а скарб, — каже про Влада волонтерка.

новини

готуВали піЦу з Волонтерами 
з різних куточкіВ україни

переходять до другого важливого 
етапу — начинки. Спочатку роз‑
мащують по поверхні тіста соус. 
Краї піци Анна радить не зачі‑
пати.

Перед кожним на робочій по‑
верхні тарілка з інгредієнтами. 
Анна ділиться ще одним секре‑
том — щоб піца була соковитою, 
першим треба покласти натер‑
тий сир, що й роблять наші юні 
кухарі. Потім викладають решту 
продуктів. Дехто робить тільки 
м’ясну піцу з ковбасою та шин‑
кою, хтось кладе ще й кукурудзу 
та ананаси.

— Якщо хтось хоче помідор‑
чик у піцу або перчик, піднімайте 

руку, я піднесу, — каже Анна.
Підняли руки всі і попроси‑

ли ще й грибів, тож принесли 
додаткові тарілки з овочами. 
Усього пів години і піца вже 
готова до відправки в духовку. 
Попри те, що інгредієнти у всіх 
були однакові, у кожного ви‑
йшла своя піца з унікальною 
назвою. Олексій свою назвав 
«Зірочка», а Мирослава — своїм 
іменем.

Поки чекали, що піца приготу‑
ється, зняли чепчики та фартухи 
і зібралися за столом. Діти позна‑
йомилися з волонтерами, а по‑
тім юні кухарі пригощали своїми 
кулінарними шедеврами матусь 
та волонтерів і ласували самі.

олеНа удвуд

Благодійний майстер‑клас вла‑
штувала громадська організація 
«Сонце в тобі», яка займається 
інтеграцією дітей та молоді з ін‑
валідністю. Долучилися також 
волонтери лідерського волон‑
терського руху тренінгової ком‑
панії «Розвиток». Вони приїхали 
до Козятина із Запоріжжя, Ві‑
нниці та інших міст.

Перше, що роблять юні учас‑
ники майстер‑класу — ретель‑
но миють руки, а тоді одягають 
одноразові фартухи та шапочки. 
Допомагають матусі та волонте‑
ри. Коли всі вже готові працюва‑
ти руками, стають довкола столу.

— Зараз ми починаємо робити 
піцу, — каже Анна. — Основне — 
це розкачати тісто. Біля вас є 
лоточки з борошном, візьміть 
його в жменю, насипте біля себе 
і розмастіть.

Поки учасники майстер‑класу 
насипають на свої робочі поверх‑
ні борошно, до них вже поспішає 
піцайоло Євген із порціями за‑
мішаного тіста.

— Ми беремо тісто, кладемо 

його на борошно і зверху також 
притрушуємо борошном, — по‑
казує Анна.

Борошно потрібне не тільки 
для того, щоб тісто не липло 
до поверхні столу. Анна ділить‑
ся першим секретом — завдяки 
кукурудзяному борошну піца ви‑
ходить хрусткою. Як правильно 
сформувати основу — показує 
піцайоло Євген. Він не розка‑
тує тісто качалкою, а робить це 
руками. Юні кухарі повторюють 
за Євгеном, а волонтери їм до‑
помагають.

— Хочу вас попросити, наші 
маленькі кухарі, щоб ви приду‑
мали своїй піці назву, — продо‑
вжує Анна. — Можна назвати її 
«Сонечко», «Україна», «Музика» 
або своїм іменем. Давайте, поки 
ми робимо піцу, ви подумаєте, 
як ви її назвете.

— А я знаю, як я хочу назвати 
свою, — одразу каже Карім. — 
Шеф‑кухар Карім.

Розкатане тісто учасники 
майстер‑класу перекладають 
на залізну решітку. Женя гуч‑
но плескає в долоні, радіє, що 
у нього все вийшло. Тепер діти 

підтримка  Громадська організація 
«Сонце в тобі» влаштувала для дітей з 
інвалідністю майстер-клас. хлопчики 
з дівчатками відчули себе справжніми 
піцайолами. Юні кухарі не лише 
приготували цю відому італійську 
страву, а й придумали для кожної свою 
назву і дізналися усі секрети хрусткої та 
соковитої піци

Громадська організація «сонце в тобі» неодноразово 
влаштовувала заходи для дітей з інвалідністю. Цього разу 
організували майстер-клас із виготовлення піци

кожен сам придумав назву для своєї піци. олексій свою 
назвав «Зірочка»

На майстер-класі 
дітям показали, як 
розкачати тісто, 
не використовуючи 
качалку, а лише 
за допомогою рук
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в’яЧеслав ГоНЧарук
Нещодавно до нас звернули‑

ся місцеві любителі футболу. Їх 
болить, що честь нашого міста 
будуть відстоювати дві команди, 
а фінансування, хоча б на гос‑
тьові ігри, немає. Кажуть, по‑
вторюється практика «завтра 
їдемо у Ружин, беріть з дому 
по 100 гривень».

Так це чи ні, ми спробували 
з’ясувати у голови Козятинської 
федерації футболу Олександра 
Шевчука під час дружньої зустрі‑
чі між ветеранами ФК «Моно‑

літ» та командою козятинських 
любителів футболу.

— У нашій команді ветеранів 
є хлопці, які живуть футболом, 
грають і хочуть грати. Щодо фі‑
нансування, то надіємося, що 
воно буде. На сьогоднішній день, 
поки десь так, — сказав голова 
федерації.

Щодо гри ветеранів «Монолі‑
та» і ветеранів любителів футболу 
нашого міста, то монолітовці ви‑
ступали у формі кольору стиглої 
вишні, а їх суперники у лимон‑
них футболках.

«футбол у нас є. Надіємося, що фінансування буде»
Як у офіційних іграх вихід 

на поле починався з хвилини 
мовчання за загиблими воїнами 
України.

Якщо ветерани «Моноліту» 
майже кожен тиждень виходять 
на поле і мають непогану ігро‑
ву практику, то гравці команди 
любителів футболу виходять 
на поле від випадку до випадку. 
Щоб зрівняти клас команд, мо‑
нолітовці відрядили під знамена 
команди лимонових чотирьох 
гравців ветеранського «Монолі‑
та». Прикинули, ніби за класом 

і теорією команди мали рівний 
вигляд за складами.

За теорією було одне, 
а на практиці Сергій Ткач, Дми‑
тро Шутов і тричі Василь Бакун 
довели рахунок до 5:0 на користь 
ветеранів «Моноліта».

На другу 30‑хвилинку до ко‑
манди козятинських любителів 
футболу долучився лідер атак 
«Моноліта» Василь Бакун і 
гра відразу стала рівною. Іно‑
ді команда любителів футбо‑
лу затискала своїх суперників 
на їх половині поля. В одному 

з епізодів Василь Бакун забив 
свій четвертий м’яч у матчі. 
Могли гравці у лимонній фор‑
мі забити ще та не використали 
нагоди для взяття воріт. Тут і 
спрацювало футбольне прави‑
ло — не забиваєш ти, то отримуй 
гол у відповідь. Спочатку Сергій 
Курінний зробив рахунок 6:1, 
а поставив переможну крапку 
в матчі ефектним ударом майже 
в дев’ятку Дмитро Шутов. Після 
удару Дмитра рефері матчу Ві‑
ктор Обущак дав свисток про 
завершення зустрічі.

новини

лілія макаревиЧ, директор 
муЗею історії міста коЗятиН

Закінчення. Початок у №№15-16

Наприкінці серпня 1919 року Симон 
Петлюра вдруге зупинявся в Козятині. 
Тут напередодні «київської катастрофи» 
відбулась його зустріч з головнокоман‑
дуючим Українською Галицькою Армією 
(або як його називали в УГА — На‑
чальним вождем) генералом Мироном 
Тарнавським.

«В Козятині мене повідомлено, що 
на стації стоїть поїзд Петлюри. Він вер‑
тався з‑під Києва до Кам'янця. Я уважав 
своїм обов'язком зголоситися до нього, 
перебалакати з ним та розвідати, що він 
думає про ситуацію.

Наша зустріч відбулася в вагоні Пет‑
люри.

Тривожило мене в першу чергу наше 
відношення до денікінської армії, й від 
того почалася наша розмова.

— Київ ми взяли, пане Отамане. 
А що ж Денікін? Чи не вдалось би вста‑
новити між ним і нами демаркаційну 
лінію? Бо ж воювати на два фронти для 
нас не під силу.

Петлюра поглянув на мене протяжно 
і, вкладаючи в тон бесіди роблену само‑
певність, відповів:

— Не турбуйтеся, пане генерале! Дені‑
кіна я не боюся. Ручу вам, що 60 відсо‑
тків денікінської армії перейде до нас.

— Це можливе, — відповів я, — але 
що робити тепер? Адже Денікін стоїть 
перед Києвом!

— Старайтеся не входити з ним 
у конфлікт. А втім, він має на плечах 
большевиків. На правий беріг Дніпра 
переходити не важиться. Ось почекайте, 
скоро вишлю до нього послів у справі 
переговорів. Словом, не хвилюйтеся. 
Немає потреби…

Головний Отаман від'їхав на південь. 
Ми ж швидко помчалися до Києва, що 
то приховував для нас стільки болючих 
несподіванок».

Вояки УГА у своїх спогадах особливо 
відзначають щирість, гостинність націо‑
нальну свідомість та прихильність укра‑
їнській справі мешканців Козятина. Але 
для перемоги у національно‑визвольній 

війні цього було замало. Наш земляк 
М. Скидан, який в серпні 1919 року 
перебував у Козятині, побачив і інші 
настрої: інертність, вичікувальну пози‑
цію, неготовність активно включитись 
у процес українського державотворення. 
Врешті, таке ставлення спостерігалось 
не тільки в Козятині, але й інших місцях.

Довідка. Михайло Скидан — закін‑
чив Козятинське залізничне училище, 
інженер, з перших днів брав активну 
участь в Українській революції, працю‑
вав серед австро‑угорських полонених, 
брав участь в організації Сірожупанної 
дивізії, член Конгресу трудового народу 
1919 р. — обраний до харчової комісії, 
в серпні 1919 року призначений Голо‑
вним Державним Інспектором В. Ке‑
дровським представником Державної 
Інспектури при штабі І Корпусу УГА, 
учасник І Зимового походу, в еміграції 
член «Товариство Українських Інженерів 
у ЧСР» заступник Голови Товариства 
прихильників Української Господарської 
Академії в Подебрадах (Чехословаччина).

«По приїзді до Бердичева другого 
дня ранком, насамперед поїхав до шта‑
бу корпусу. В час моєї відсутності тут 
нічого особливого не сталось. В штабі 
панувало помітне задоволення від того, 
що в Бердичеві захоплено цілий вагон 
грошей та, головне, багато шкіри. Вона 
для війська мала велику ціну.

В чужому місті зорієнтуватись тяжче, 
але знаходжу знайомого мені члена По‑
вітової Народньої Ради і від нього довід‑
уюсь все, що мене цікавить. Населення 
міста на початку тремтіло зі страху. Бо‑
ялись, щоби не дійшло до яких‑ небудь 
ексцесів. Прихід галицьких військ для 
них був несподіваний. В місті був вже 
повстанчий отряд отамана Карого. Сам 
я спиняюсь в будинкові напроти чрез‑
вичайки, себто в районі, в якому най‑
більше боялись небажаних безпорядків.

Довір’я населення до армії зростає 
скоро. Відношення до повстанців, на‑
впаки негативне, їм не довіряють. Хоч 
про самого отамана Карого нічого по‑
ганого не можуть сказати. Знають, що 
це був добрий учитель, опісля старшина 
Української Армії. Повстанці так само 
роблять погане вражіння на галицькі час‑
тини. На фронт вони не збираються. Між 
ними знаходиться багато індивідумів, 

які вештаються скрізь і більше ляпають 
язиками, як спроможні щось зробити.

З приводу повстанців полковник Ми‑
китка вперше говорить зі мною досить 
схвильованим тоном. Закінчує балачку 
тим, що для нього немає іншого виходу, 
як залишити одну бригаду, щоби не до‑
пустити до небажаних безпорядків в тилу 
своїх частин, про що окремі повстанці 
говорили одверто. І дійсно для цієї мети 
залишено в Бердичеві 9 бригаду. Поду‑
майте, казав мені полковник Микитка, 
в одному місці залишили повстанців ота‑
мана Шепеля, тут залишимо повстанців 
отамана Карого, а там ще когось і т.д, 
це в тилу армії зовсім небажане. І треба 
признати, що полковник Микитка мав 
рацію так говорити.

На одній із вулиць Бердичева, випад‑
ково зустрів в уніформі українського 
старшини, свого давнього знайомого 
єврея Янкерсона, пізніше студента Укра‑
їнської Господарської Академії в По‑
дебрадах, а тепер інженера. Перед цим 
він був ранений, чи контужений. Хо‑
див він по Бердичеві, як та біла ворона. 
Переказує мені, що всі дуже дивують‑
ся, як він може служити в Українській 
Армії, коли вона робить погроми. Що 
він на їхнє здивованнє відповідає всім 
однаково, а саме радить іти в Армію і 
воювати за Україну, тоді про погроми 
вони і не почують.

Слідуюча одноденна стоянка штабу 
була в Козятині. Тут нас інакше зустрі‑
нуть, міркував я собі. Це ж містечко, 
в якому я провів найкращі свої юнацькі 
роки. Тут я дістав перші й основні лекції 
національної свідомості. Тут я вперше 
прочитав книжечку, в якій на адресу 
Миколи ІІ писалось: «Дрожи тиран, 
знай что суд и на тебя есть, и суд этот 
уже близок».

Але я помилився. Зустріли нас, як і 
скрізь зустрічали у містечках. Насампе‑
ред іду на двірець. Зустрічаю там свого 
шкільного товариша, який є старши‑
ною в комендатурі чи що. Балакаємо. 
Власне я його запитую, а він держучи 
руки в кишенях, неначебто тиждень 
не їв, як той астроном впер свої очі 
в небо, і мені відповідає. Яким був мій 
З., таким і залишився. Залишаю його ди‑
витись на небо, а сам іду до волості, але 
не застаю нікого. Заходжу до Земельної 

Управи. Так само нікого. Повертаючись, 
здибаю тов. К. На мої запитання чую 
відповідь: не знаю, тяжко, не можу і 
т. д. Під вечір зустрічаю ще О. Р. «Так 
от чому ви колись носили вишивану 
сорочку?» звучить у її відповіді. Далі 
не балакаю, бо наші шляхи розійшлись.

Містечко само собою живе буденним 
життям. Люди ходять собі начебто нас 
не помічають. Коли Козятин якийсь чу‑
жий для мене, то він ще більш чужий 
для інших. Вітання хустинками, приємні 
усмішки, теплі слова і т. д. це ще ніщо. 
Хочеться бачити зустріч більш річеву. 
Відчувати, що ми й решта всі, одно і теж. 
Хочеться відчувати річеві прояви з боку 
населення, а не одні тільки вияви вну‑
трішнього почуття. Хочеться бачити тих, 
що з гордістю хотіли б вступити в наші 
ряди, тих, що зі захопленням беруться 
до організації для нас міцного і здорового 
тилу, тих, що хочуть робити і вміють 
робити. Цих нам найбільше бракувало».

Щиро вдячні автору, уродженцю Ко-
зятина, досліднику, історику, пошуков-
цю і краєзнавцю Олександру Цілецькому 
за можливість оприлюднити маловідомі 
раніше матеріали і використовувати їх 
у музейній діяльності.

українська Галицька армія в козятині у серпні 1919 р.
БлоГ
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реклама та оголошення

535564

534068 535977

535976

535979

535090532758

робота
 � Праця в Польщі, прибирання логістичних 

складів, легальне працевлаштування, житло 
надається.Зп 40000 грн. Ліц МРСП 585262 від 
15.10.2012р +380-97-731-79-83   17-19

 � Кафе-кондитерська "Солодка майстерня 
Пряня" запрошує в свою команду яскраву, 
амбітну продавчиню-баристку.

 � Пропонуємо гідну винагороду та комфортні 
умови праці, стабільність та офіційне працев-
лаштування.

 � Графік 2\2 з 8.00 до 21.00 Вимоги: повно-
ліття, відкрите та легке спілкування, актив-
ність, уважність, відповідальність, готовність 
навчатись, без шкідливих звичок. Деталі за 
тел/вайбер 099-419-46-62 Тетяна 

ремонт
 � Виконуємо будівельні роботи різного типу. 

093-817-40-91

 � Виконую ремонтні роботи: шпаклюю, фар-
бую, роблю потолки, відкоси, багети, стіни, 
штукатурка. 097-816-97-62

 � Виконую зварювальні роботи. 067-786-29-90

ПроДаЖ СВІЙСЬКИХ тВарИн
 � Продам два кабанчики 15-18 кг. 067-319-

08-49

 � Продам корову, породистих теличок джей-
серської та лебединської породи, лише на 
отримання, від високоудійних корів, а також 2 
молочні бичка. 097-793-55-95

 � Продам поросят. 067-714-24-87, 098-205-
75-53

 � Продам свині 10 - 15 кг. 063-308-25-58

 � Продам поросят 15 - 18 кг., 6000 грн. 068-
518-22-70, 063-294-19-76

 � Продам поросят м'ясної породи с. Сигнал 
20-25 кг. 098-918-03-39, 093-719-85-78

 � Продам козенят "Кубійці", "Зааненські" на 
розплід. 063-215-64-82

 � Продам бичка віком 1 міс. 096-414-07-70

 � Продам поросята. 097-577-30-26

 � Продам кролів. 097-816-97-62

 � Продам поросята "Петрен" с. Журбинці. 
067-949-60-30

 � Продам кабанчики по 30 кг. 068-216-70-39

 � Продам розтелену корову. 098-546-04-24 

 � Продам поросят м’ясної породи 097-704-
97-81  

 � Продам поросят м'ясної породи. 095-78-
29-986

ПроДам
 � Аптечні меблі на дві каси, холодильник-вітрину. 

063-392-93-20 

 � Тюки ячмінки, пшеничні, люцерни, зерно овес, 
кукурудза, ячмінь, пшениця. 098-587-31-69, 067-
429-73-29

 � Цеглу білу полуторну. 098-839-36-30

 � Бойлер 80 л., тумбу з умивальником, зеркало з 
поличками, ванна акріл 1,50, пенал у ванну. 093-
831-00-93, 063-234-29-75  

 � Ячмінь, пшеницю. 063-591-87- 90 

 � Бджолосім'ї пакети. 098-034-42-59 

 � Пилосос "Ракета-3" робочий, вентилятор на-
стільний, каструля алюмінієва 20 л., чавунок 5 л. 
097-873-36-99  

 � Пшеницю. 096-721-59-39

 � Годівниці стельові для бджіл на 1,5 та 3,5 л., 
з первинного та вторинного пластику, можливий 
продаж пакетів в травні на рутівську рамку. 067-
763-62-56 

 � Антену супутникову на 3 головки з кабелем 40 
м., бідон алюмінієвий 40 л., велосипед підлітковий 
у відмінному стані, розмір колеса 180, електричні 
двигуни на 220 v., рама до велосипеда чоловіча. 
067-106-32-41,  093-024-05-63

 � Ванну чавунну 1,70 см., майже нова, водона-
грівач на дровах "Тітан", трос металевий 14 мм. 
067-394-60-27

 � Картоплю дрібну. 093-485-06-41

 � Продам картоплю велику, підлітковий б/у вело-
сипед. 093-940-96-11

 � Картоплю велику 120 кг., 6 грн/кг. 067-502-
10-70

520492

535284



RIA-К, 9 травня 2024 Розміщення реклами тел: 067-68-78-940    Маєш новину, телефонуй 063-738-63-1015 реклама та оголошення

535975

 � Цеглу. 097-971-97-70

 � Дитячу прогулочну коляску і дитячий велосипед 
для дівчинки на 5-8 років. 096-318-65-66

 � Стінку кімнатну сучасного зразка в доброму 
стані. 067-591-79-65

 � Твердопаливний котел Холмова б/в. 067-608-
90-52  

 � Хрустальний посуд, вази, сервізи "Мадонна", 
кобальтовий, тарілки, ложки, виделки, банки сляні 
0,5-3 л. Пальта, плащі 48-54 р., штори, скатерті, 
шв. машини "Лада" та "Мінерва МС 400", м’які 
іграшки, кухонну витяжку.  067-889-36-45, 066-
081-445

 � Бочки пластикові, харчові, 300 літрів, ємність 
з нежавіючої сталі на 2 т., ємність металева 1,2 
т., дріт оцинкований, колючий, в бухтах. 063-381-
32-41 

 � Ячмінь. 096-85-75-299 

 � Вулмки з бджолосім’ями. 096-567-48-75  

 � Пшеницю 2т. та картоплю велику. 098-555-54-31  

 � Вугіля семечкі до 4 тон. 5000 грн/т. в Козятині. 
063-381-32-41 

 � Телевізор Самсунг з настінним кріпленням. 
067-198-62-53 

 � Вулики з бджолами. 096-644-42-48

нерУХомIСтЬ
 � Будинок в селі Голубівка, Ружинського р-ну, в 

гарному місці, асфальтована дорога, став, лева-
да, 40 сот. городу, поруч ліс. Гарне сполучення з 
Козятином та Києвом. 063-648-20-99  

 � 1/4 будинка, недорого, вул. Залізнична (9 січня), 
опалення, мп вікна, криниця, сарай, зручності у 
дворі. 067-494-77-27 

 � Будинок з госп. будівлями в с. Козятин, газ 
та пічне опалення. 098-520-43-79  

 � Будинок в м. Козятин з госп. будівлями в р-ні 
автостанціїї, зем.діл-ка 7 сот. 098-151-00-90  

 � Будинок в Козятині, вул. Зоряна, 106.  063-749-
61-36 

 � Земельна ділянка 6 сот.,під забудову, центр, 
провулок Грушевського 10. 063-392-93-20

 � Будинок  недорого, с. Флоріанівка, 7 хвилин 
пішки до залізничної станції Кордишівка. 097-
254-59-73

 � Будинок с. Журбинці, вул. Слобода 93, ділянка 
44 сот., сарай, погріб, підведена центральна вода. 
067-949-60-30

 � Частину будинку, потребує ремонту, вул. Сту-
са, центр, дві кімнати, веранда, кладовка, пічне 
опалення, гараж метал. 3,5 х 6 м., сарай, погріб, 
криниця. 068-548-59-98, 050-436-37-15, 093-632-
24-12

 � Будинок с. Титусівка, газ, вода, 36 соток городу. 
096-909-16-40 

 � Частина будинку, вул. Сагайдачного з євроре-
монтом, заг. площа 45 кв. м., газ, вода централь-
на, гараж, госп. будівлі, погріб, зем. ділянка 4,5 
сот., фруктові дерева. 093-697-64-50  

 � Будинок біля ліцею №4. 093-892-26-45

 � Хата в с. Широка Гребля 1960 р., забудови, 
загальною площею 63 м, висота стелі 2.75, шла-
кобетонні стіни товщиною 0,60 см. підведений газ 
(у тому числі і на літню кухню), газове і тверде 
опалення, земельна ділянка 15 соток, поряд зі 
ставком, тихе місце, на подвір’ї є господарські 
будівлі (сарай, гараж та ін.), криниця і підведений 
водогін. 067-263-55-30 
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 � Дачу в кооп. "Вишенька" з документами, 
будинок цегляний 6 х 8 з пічним опаленням, 
5,7 сот., підвал, гараж, криниця, молоді на-
садження. 097-441-41-01

 � Будинок 70 кв. м., c. Кордишівка, вул. Джерель-
на, газ, вода, усі зручності, госп. будівлі, 40 сот. 
город, молодий сад. 097-705-20-68 

 � Будинок з усіма зручностями, госп. будівлями, 
вул. Подільська 12 а, с. Козятин. 096-370-88-14, 
097-443-95-16

 � Будинок зі зручностями 70 кв. м., с. Козятин, за-
гальна площа ділянки 17 сот. 097-248-32-19

 � 1-кімн. кв., центр, третій поверх, ремонт, інд. 
опалення, середня. 093-704- 31-57

 � 1-кімн. кв., центр міста, інд. опалення, ремонт. 
063-289-28-20

 � 2-кімн. квартиру 2/5 центр міста, будинок "Пан 
Економ". 067-431-05-42

 � 2-кімн. кв., третій поверх, середня, інд. опален-
ня, частковий ремонт. 093-704-31-57

 � 3-кімн. кв., 68 кв. м., центр, другий поверх, інд. 
опалення, м/п вікна, балкони, гарне планування, 
р-н ліцею №4. 093-704-31-57 

 � 3-кімн. кв., центр, 60 кв. м., 4 поверх, середня, 
інд. опалення, без ремонту. 093-704-31-57

 � 3-кімн. кв., р-н ПРБ, 2/2, світла, простора є 
місце під гараж, біля вокзалу, недорого. 063-234-
29-75, 093-831-00-93

 � 3-кімн. кв., углова, перший поверх, можливо 
під бізнес, навпроти гастроном "Соловейко". 096-
127-21-90  

 � Будинок цегляний інд. опалення р-н ліцею №5, 
житловий стан. 093-704-31-57 

 � Будинок, 20 сот. зем. ділянки, р-н лікарні, біля 
містка. 093-704-31-57  

 � Частина будинку 32 кв. м., пічне+газове опа-
лення, центральна вода, без ремонту, р-н ПРБ, 
недорого. 093-704-31-57

 � Частина будинку з гаражом в центрі міста. 093-
704-31-57

 � Будинок новий 120 кв. м., ремонт, меблі, р-н 
училища. 093-704-31-57

 � Будинок сучасний новий без внутрішніх робіт 
30 сот зем діл р-н "Царське село". 093-704-31-57  

аВтомото
 � Скутер Honda Lead (Японія). 093-940-96-11

 � Причіп до легкового авто. 063-289-29-03

 � Renault Megane 3, 2014 р. в., добрий стан, ре-
альний пробіг, гарна комплектація. 063-637-20-65 
Сергій 

 � Форд-конект 2010 р.в., вантажний, недорого, 
тех.паспорт на ГАЗ-53, скати на каналізацію від 
вантажного авто. 063-75-80-634

КУПЛЮ
 � Картоплю велику. 067-159-28-54

 � 2-х або 3-х кімн. кв. в центрі міста, без ремониу. 
066-674-20-96

мІнЯЮ
 � Міняю будинок газований 75 кв. м., 10 сот. зем. 

на квартиру, або пів будинку. 096-561-68-94

рIЗне
 � Здам 1-кімн. кв., в центрі міста на довготрива-

лий термін. 066-242-37-74

 � Пів будинку в с. Козятин, ділянка 8 сот., 5 хв. 
від сільради. 093-313-71-01, 093-593-27-19

 � Втрачений військовий квиток МО №110787 на 
ім'я Слободяник Ігор Анатолійович вважати не-
дійсним.

 � Втрачений військовий квиток на ім'я Свірський 
Олександр Станіславович вважати недійсним.

 � Втрачені документи: військовий квиток, пас-
порт, індефікаційний код, посвідчення УБД, 
Державна нагорода за військову службу з по-
свідченням до неї, відпускний листна ім'я Ткачук 
В'ячеслав Павлович вважати недійсним.

 � Втрачені документи: військовий квиток, пас-
порт, індефікаційний код, посвідчення УБД, 
Державна нагорода за військову службу з по-
свідченням до неї, відпускний листна ім'я Ткачук 
В'ячеслав Павлович прошу повернути за вина-
городу. 

 � Шукаю жінку 40-45 років з дитиною для ство-
рення сім'ї, житлом забезпечений. 098-502-88-76 

 � Самотня, добра жінка познайомиться з добрим 
чоловіком 60+, який теж втомився від самотності, 
для дружби та спілкування. 068-753-34-61

 � Загублений військовий квиток на ім'я Дзема 
Василь Миколайович вважати недійсним
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Погода у Козятині
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***
— Надрукуйте мені терміново шість 
фотографій.
— 9 на 13?
— 117. а чому ви питаєте?

***
— я йому кажу, що не зраджую, а він 
уперся рогами і не вірить!..

***
Прогноз на сьогодні: впродовж дня 
можливе все — очікуйте!

***
важко бути богинею, коли ти 
звичайна жінка, але ще важче: 
косити під звичайну жінку, коли ти 
богиня.

***
Бабуся — онукові:
— Іване, та дістань вже десь ті 3 літри 
бензину, щоб косу заправити та 
траву викосити!
— Бабусю, а може буде дешевше 
купити пів літри горілки, та 
заправити діда? то він гектар 
викосить…

***
— куме, а ви знаєте, хто такі вІП-
персони?
— думаю, куме, що то такі персони, 
які люблять повІПендрюватися!..

***
а якщо тобі запропонують на вибір: 
вийти заміж або рвонути на море з 
подругою, в яку країну ви захочете 
полетіти?

***
— ось, візьміть ці таблетки.
— Фу, такі гіркі, від чого вони?
— від комарів.

***
те, що твоє тіло — храм, розумієш 
тільки тоді, коли всередину вже 
потрібні свічки…

***
— які способи психологічного 
насилля ви знаєте?
— На вулиці весна, пташки співають, 
добре.
— а в чому, власне, насилля?
— ти на роботі.

***
люди добрі!!! допоможіть! другу ніч 
не сплю. у пінгвіна є коліна?

***
коли дуже сильно сердишся, треба 
себе відволікти. ось я, наприклад, 
починаю мити вікна. І мені все 
одно, що думають інші пасажири 
автобуса.

***
— дівчата, хтось зустрічався з 
чоловіками пенсійного віку, як це? 
які будуть поради?
— Пенсія в них 10-го.

***
я дуже боюся «коньяку з лимоном», 
тому що після «коньяку з лимоном» 
я нічого не боюся!

***
Прихожу я, значить, в раЦС, 
щоб вийти заміж, а мені кажуть: 
«Чоловіка потрібно мати з собою!» 
Поясніть мені ще раз, будь ласка: 
за що я плачу податки?

***
якби я був психологом:
— Нехай проблеми та незгоди 
не роблять вам в житті погоди! З вас 
дві тисячі…

***
екзорцист:
— добрий день. я тут для того, щоб 
вигнати диявола, який вселився 
в вас.
я:
— я вас не викликала.
демон:
— я викликав, допоможіть!

***
— швидка? мій чоловік проковтнув 
ручку!
— ми виїжджаємо!
— а мені що робити?
— Поки що, пишіть олівцем…

***
— Привіт, давно не спілкувалися! як 
здоров’я?
— тобі дійсно цікаво?
— Звичайно!
— тоді почну з аналізів…

Анекдоти
овеН 
тиждень динамічних змін. 
ваша енергія буде на висоті, 
що дозволить легко долати 
будь-які перешкоди. Будьте 
готові до несподіваних 
можливостей, які можуть 
виникнути на горизонті.
 
телеЦь 
тиждень сприятливий 
у плані фінансів. Це час, щоб 
виявити свою фінансову 
обізнаність та вжити заходів 
щодо зміцнення свого 
матеріального стану. 

БлиЗНюки 
Настає час активної 
комунікації та розширення 
свого кола спілкування. 
ви відчуватимете приплив 
натхнення та енергії, що до-
поможе успішно вирішувати 
будь-які завдання. 

рак 
ви можете відчувати 
нестабільність у своїх емоціях. 
важливо знайти способи впо-
ратися з цією невпевненістю 
та стресом. Зверніть увагу 
на свій внутрішній стан. 

лев 
тиждень для прояву лідерських 
якостей та впевненості в собі. 
варто взяти на себе ініціативу 
та вести інших до досягнен-
ня спільних цілей, висувати 
амбітні плани та прагнути 
високих результатів. 

діва 
тиждень вимагає уваги 
до деталей та організації. 
Час, щоб упорядкувати 
свої справи і зосередитися 
на виконанні своїх обов’язків. 

тереЗи 
Настає час гармонії та ба-
лансу. Приділіть увагу своїм 
стосункам із оточуючими 
людьми, пора налагодити 
дружні та професійні зв’язки. 

скорПіоН 
вам може знадобитися 
більше внутрішнього аналізу. 
можливо, ви зіткнетеся 
з деякими емоційними 
викликами або складними 
ситуаціями, які вимагатимуть 
від вас мудрості та терпіння. 

стрілеЦь 
ваша енергія та оптимізм 
будуть на піку, що дозво-
лить вам здійснити свої 
найсміливіші плани. Будьте 
відкриті новим можливо-
стям і не бійтеся ризикувати. 

коЗоріГ 
варто зосередитися 
на досягненні своїх цілей 
та зміцненні свого статусу. 
Це час, щоб показати свою 
відданість роботі. можливо, 
вам доведеться ухвалити 
важкі рішення, але ваша 
цілеспрямованість і тверда 
воля допоможуть вам.
 
водолій 
Настає час для досліджень 
та інновацій. Будьте відкриті 
до нових ідей і не бійтеся 
ділитися своїми думками з 
оточуючими. 

риБи 
можливо, ви почуватиме-
теся трохи невпевнено чи 
неясно щодо майбутнього. 
Зверніться за підтримкою 
до друзів або близьких, якщо 
вам потрібна допомога. На-
лаштуйтеся на позитивний 
лад, повірте в себе, і зможете 
подолати будь-які труднощі.

Гороскоп


